
USPEŠEN IZID REFERENDUMA 
Za samoprispevek je glasovalo 69,07 % vseh vpisanih volivcev 
odločilo za svoj hitrejši razvoj. 

Skoraj šest mesecev trajajoča 
aktivnost v pripravah na refe

r endum o krajevnem samopri
spevku v naši občini se je nad
vse uspešno zaključila z refe-

1 redumom v nedeljo 28. marca 
1971. 

O d 14.502 vpisanih volivcev 
je prišlo na volišče skoraj 86 % 
volivcev. Za samoprispevek pa 

'je glasovalo 10.017 volivcev ali 
i 69,07 % vseh vpisanih volivcev. 

j Kar 2.354 volivcev ali za 
30 % več volivcev kot pred tre
m i leti se je odločilo za tak na
čin financiranja krajevnih po
treb. 

Lepa, sončna pomladanska 
nedelja. Mesto in vasi v zasta
vah. Mlaji, okrašena volišča. 
Raznobarvni lepaki vabijo ob
čane k odločanju o samopri 
spevku. Iz zvočnikov po Kam
niku odmevajo delovne in bor
bene pesmi. Tako b i lahko na 

kratko opisali vzdušje tega po
mladanskega dne. 

Že ob sedmih zjutraj so vo
l i ln i odbori odprli 44 volišč. 
Povsod je steklo glasovanje v 
najlepšem redu. Večina obča
nov se je glasovanja udeležila že 
v zgodnjih dopoldanskih urah. 
Najbolj prizadevni so b i l i tudi 
tokrat občani Tuhinjske doline. 
Že dopoldne so glasovali vsi vo
l ivci na voliščih v Češnjicah, v 
Zgornjem Tuhinju in v Hru-
ševki. 

Na volišča so prihajali tudi 
mladi delavci, k i še niso imeli 
volilne pravice. Kako to, da 
nimam pravice glasovati, saj 
bom tudi jaz prispeval svoj de
lež, je vprašal neki mladinec na 
volišču v Stranjah. Zakon bo 
treba spremeniti. 

Bolj ko se je dan nagibal k 
večeru, težje je bilo pričakova
nje končnih rezultatov. Popol
danski podatki o udeležbi so že 

Vseh 20 krajevnih skupnosti se je 

kazali, da bo v tem pogledu re
zultat referenduma boljši kot 
pred tremi leti. Toda važne so 
odločitve v skrinjicah. 

Kmalu po sedmi uri zvečer 
so vol i lni odbori začeli pošiljati 
prve rezultate in gradivo ob
činski vol i lni komisiji. Vse je 
najbolj zanimal rezultat v me
stu. Kamnik bo odločil, je dejal 
nekdo. In res je odločil in pre
senetil. Skoraj 61 % volivcev v 
mestu se je izreklo za samopri
spevek. Torej so začeli tudi 
Kamničani drugače gledati na 
razvoj svojega mesta. Razen na 
Šutni (volišče je bilo v prosto
rih Ljudske knjižnice), kjer je 
manj kot polovica obkrožila 
besedico , , ZA " , so na vseh 44 
voliščih volivci prepričljivo 
podprli predlagane programe 
krajevnih skupnosti. Torej to
krat nihče n i glasoval za dru
gega, v tem smislu, da b i boljši 
rezultati zunanjih volišč dvigali 

Kamnik je dočakal referendum okrašen z zastavami in transparenti 

poprečje v občini, pač pa so se 
občani sleherne krajevne skup
nosti zavedali svoje odločitve. 

KAMNIŠKI 
O B C A M 

GLASILO SZDL OBČINE KAMNIK 
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r EZULTATI REFERENDUMA NAS OBVEZUJEJO 

Za gospodarno in namensko porabo denarja 
Izvršni odbor občinske konfe-

ence SZDL je na razširjeni seji dne 
TJ13. aprila obravnaval celotno poli-
injUčno aktivnost v pripravah na refe-
, sjendum in rezultate referenduma o 
lUMajevnem samoprispevku, k i je b i l 

I^Pravljen 28. marca 1971 ter sprejel 
jjjtele ugotovitve in zaključke: 

L Uspeh referenduma, saj je skoraj 
'0 odstotkov vseh volivcev glasovalo 

• ta samoprispevek, je rezultat skoraj 
)ol leta trajajoče široko zasnovane 
iružbenopolitične akcije v krajevnih 
kupnostih, v občinski skupščini in 
' družbenopolitičnih organizacijah, 
organizirana akcija se je začela s 
losvetovanjem predsednikov kra-
evnih skupnosti v septembru 1970, 
nadaljevala na sestankih političnih 
iktivov v krajevnih skupnostih, kjer 
o se oblikovali prvi osnutki progra

m o v krajevnih skupnosti. Občinska 
konferenca S Z D L je o krajevni sa-
houpravi in njenem bodočem finan
ciranju razpravljala na posebni seji 

. '0. januarja. V januarju so bila 
Področna posvetovanja vseh vodstev 

družbenopolitičnih organizacij in 
društev ter svetov krajevnih skup
nosti v Komendi, na Lazah, v Tu
hinju, v Kamniku, v Kamniški Bistri
c i in na Dupl ic i . 

V tem času so se sestale tudi or
ganizacije Zveze komunistov v Kam
niku in Zveze borcev v Kamniku in 
Nevljah. Od 13. do 21. februarja so 
b i l i zbori volivcev, k i so potrdi l i pro
grame krajevnih skupnosti za pri
hodnjih pet let. 

Občinska skupščina je na seji 9. 
marca sprejela sklep o razpisu refe
renduma o krajevnem samoprispev
ku. 

Hkrat i s temi razgovori in posve
tovanji pa je tekla tudi široka akcija 
informiranja občanov prek sredstev 
javnega obveščanja (tisk, radio in 
televizija). Programi krajevnih skup
nosti so bi l i kot priloga Kamniškega 
občana v 5000 izvodih razdeljeni 
slehernemu gospodinjstvu. 

Poleg tega je bilo prek krajevnih 
organizacij S Z D L in šol razdeljenih 
8000 letakov in 400 plakatov s pro-

limam kaj skrivati, glasoval sem za vodovod in boljši električni 
ok, je bUo slišati na volišču Kalc i t v Stahovici 

glasom občinske konference S Z D L 
ob referendumu in 6000 osebnih 
vabil za volivce v Kamniku, kjer je 
bilo več volišč. 

Prav tako kot celoten rezultat re
ferenduma, je treba pozitivno oce
nit i tudi dejstvo, da so občani za 
razliko od referenduma leta 1968, 
ko je v sedmih krajevnih skupnostih 

Glasovalo za samoprispevek manj 
ot polovica vseh volivcev, tokrat v 

vseh dvajsetih krajevnih skupnostih 
podprl i predložene programe. Na 43 
voliščih, od skupno 44, je večina 
volivcev glasovala za samoprispevek. 
Tud i ta ugotovitev kaže na veliko 
enotnost, s katero so se volivci na 
celotnem območju občine odločali 
za bodoči razvoj svojih krajevnih 
skupnosti. Edino volišče, k i ni do
seglo 50 odstotkov glasov „za", je 
bilo volišče na Šutni v Kamniku. 

Najboljše rezultate na referen
dumu so dosegli v krajevnih skup
nostih: Tuhinj (95 %), Črna 
(88,6 %), Šmartno (87 %), Motnik 
(85 %), Vranja peč (82,6 %) in Go-
dič (80,2 %). 

Medtem, ko se je na referendumu 
leta 1968 za samoprispevek odločilo 
7.663 občanov, je letos glasovalo 
zanj 10.017 občanov ali 3 0 % več 
kot pred tremi leti. 

Manjše je bilo tudi število neve
ljavnih glasovnic (letos 259, leta 
1968 330). Na neveljavnih glasov
nicah n i bi lo pripisanih nobenih pa
rol . 

V vol i lnih odborih je sodelovalo 
264 občanov, k i so svoje naloge v 
celoti izpolni l i , tako da ni bilo no
benih* zapletov ozir. nepravilnosti in 
je glasovanje hitro potekalo. 

Tud i člani občinskega političnega 
aktiva, k i so sodelovali v pripravah 
in pri izvedbi referenduma, so pri
spevali velik delež k uspešnemu po
teku te pomembne akcije. 

Potek referenduma in njegovi re
zultati kažejo, da so občani ob 
uspešno izvršenih dosedanjih trilet
nih programih pripravljeni tudi v 
bodoče sodelovati pri urejanju svo
j ih krajev s svojimi sredstvi. 

Rezultat referenduma pa poleg 
materialne osnove za urejanje kra
jevnih problemov pomeni tudi pod
lago za hitrejši in nadaljnji razvoj 
krajevne samouprave in veliko mo
ralno oporo dosedanji in začrtani 
bodoči po l i t ik i občine. 

I/.d glasovanja je pokazal, da se 
občani vse bolj zavedajo, da je od 
njihovih lastnih sil odvisen bodoči 
razvoj kamniške občine, krajevnih 
skupnosti in slehernega kraja. To pa 
nas obvezuje, da Socialistična zveza 
skupno z ostalimi družbenopolitič
nimi organizacijami in občinsko 
skupščino vloži vse sile v uresni
čenje sprejetih programov. 

V zvezi z uresničevanjem pro
gramov krajevnih skupnosti je iz
vršni odbor opozori l , naj krajevne 
skupnosti tudi v prihodnje posvete 
vso skrb gospodarni in namenski 
porabi sredstev krajevnega samopri
spevka. 

Sveti krajevnih skupnosti naj raz
mislijo o predlogu, da bi se dogovo
r i l i za strokovni nadzor pri izvedbi 
zlasti večjih komunalnih investicij in 
bi ga lahko opravljal 'en strokovnjak 
za več krajevnih skupnosti. 

Izvršni odbor je podprl predlog 
mestne konference SZDL v Kam^ 
niku, naj se čimprej izdelajo kon
kretni programi sofinanciranja ko
munalnih del v Kamniku, k i j ih 
bodo poleg krajevnega samopri
spevka financirali tudi občinski skla
di (sklad za urejanje mestnega zem
ljišča, proračun itd.) in se objavijo v 
Kamniškem občanu. 

Izvršni odbor se je ponovno za
vzel za to, da se sredstva krajevnega 
samoprispevka v banki obrestujejo 
po večji obrestni meri, kot doslej. 
Zaenkrat Ljubljanska banka obljub
lja povečanje obrestne mere od se
danjega 1 % na 3 %. 

Krajevne organizacije S Z D L se 
morajo skupaj s sveti krajevnih 
skupnosti zavzemati, da bodo ob
čani vsako leto najmanj enkrat se
znanjeni z dotokom in porabo sred
stev krajevnega samoprispevka v vsa
k i krajevni skupnosti. 

Ta odločitev pa je bila tako 
enotna kot še nikol i . In ta odlo
čitev je tudi zagotovilo, da 

bomo sprejete programe tudi 
uresničili. 

POZDRAV TITU Z VRHA GRINTOVCA 

Kamniška mladina je tudi letos skupno z ostalimi občani prek 
Titove štafete poslala predsedniku T i tu čestitke in pozdrave za nje
gov 79. rojstni dan. 

V torek, 13. aprila so pred spomenik Revolucije prispele štafete 
mladosti z vrha Grintovca, k i so jo prinesli kamniški planinci, iz 
Tuhinjske doline, Vranje peči in iz Komende. Mladinci in pionirji so 
pred množico zbranih Kamničanov, zlasti mladine, pred spomenikom 
revolucije prebrali svoje pozdrave predsedniku T i tu . Po krajšem ku l 
turnem programu, v katerem so sodelovali mengeška godba, kam
niška Glasbena šola in recitatorji, je štafeta krenila na pot proti Ljub
ljani, kjer se je v Križankah pridružila zvezni štafeti. 

OB PRAZNIKU DELA SREČANJE 
V KAMNIŠKI BISTRICI 

Tudi letos bo občinski sindikalni svet 1. maja organiziral srečanje 
kamniških delovnih kolektivov v Kamniški Bistrici. To srečanje je 
postalo že tradicionalno in pomeni nadaljevanje predvojnih tradicij 
kamniških delavcev, k i so se vsako leto na ta dan zbirali v Kamniški 
Bistrici. 

Za prijetno razpoloženje in dobro voljo bodo poskrbeli ansambel 
Veseli kovinarji, kolektiv podjetja Meso s svojimi specialitetami na 
žaru in drugi. 

Občinski sindikalni svet vabi vse občane, da se v čimvečjem šte
vi lu udeleže tega tradicionalnega srečanja. 

OB 30-LETNICI 
OSVOBODILNE FRONTE 

27. aprila praznuje naša najmno-
žičnejša organizacija - Socialistična 
zveza svoj pomembni jubilej. Ta dan 
bo poteklo 30 let od ustanovitve 
Osvobodilne fronte slovenskega na
roda, k i je skupaj s Komunistično 
partijo vodila slovensko ljudstvo v 
oboroženem odporu proti okupa
torju in postavila prve temelje naše 
ljudske oblasti. 

Tud i v naši občini bomo ta jubilej 
slovesno proslavili. 23. aprila se bo 
občinska konferenca S Z D L sestala 
na slavnostni seji, na kateri bodo 
podeli l i tudi srebrna priznanja 
Osvobodilne fronte dolgoletnim ak
tivnim družbenopolitičnim delav
cem. 

24. aprila bo gimnazija Rudol fa 
Maistra proslavila 25-letnico svojega 
obstoja. Ob 9. uri bo odkritje do
prsnega kipa generala Maistra na 
zgradbi gimnazije, ob 10. uri pa bo v 
vel iki dvorani kina Dom slovesna 
akademija. 

26. aprila ob 18. ur i bo na Trgu 
talcev (ploščad pred Prehrano) pro-
menadni koncert mengeške godbe 
na pihala. 

27. aprila se bodo člani Sociali
stične zveze in nekdanji aktivisti 
udeležili osrednje republiške prire
ditve v počastitev 30-letnice Osvo
bodilne fronte v Ljubljani. Priredi
tev, k i jo pripravlja ljubljanska mla
dina, bo ob 11. uri v Hal i Tivol i . 

Občinska konferenca SZDL po
ziva vse krajevne organizacija Socia

listične zveze, da na slavnostnih se
jah svojih odborov in z drugimi obli
kami počastijo ta slovenski praznik. 



Ustavne razprave 
v kamniški občini 

Občinska konferenca S Z D L , k i je nosilec javne razprave o ustavnih 
spremembah, je izdelala načrt javne razprave v naši občini. Ta načrt je v 
sodelovanju z ostalimi družbenopolitičnimi organizacijami in občinsko 
skupščino že začela uresničevati. 

20. marca je družbenopolitičnemu zboru kamniške občine govoril o 
ustavnih spremembah dr. Marjan Brecelj, podpredsednik zvezne skupščine. 
14. aprila so bile javne razprave, k i so j ih vodi l i člani občinskega aktiva, v 
Motn iku , na Lazah, v Kamniški Bistrici, v Komendi , na Dupl ic i in v Kam
niku . 

Do konca aprila bo občinski sindikalni svet organiziral razprave v vseh 
večjih delovnih organizacijah. V Svilanitu so o ustavnih spremembah že 
govorili, v prihodnjih dneh pa bodo ti razgovori v Titanu, Stolu, Svitu, v 
Tovarni usnja in v Podjetju Kamnik. 

O ustavnih amandmajih bodo skupno z republiškimi poslanci razpravljali 
tudi odborniki občinske skupščine v okviru K luba odbornikov. 

12. maja bo občinska konferenca S Z D L sklicala občinsko posvetovanje, 
na katerem bodo obravnavali vse predloge in pripombe, dane v razpravah v 
krajevnih skupnostih in delovnih organizacijah. 

Občinska konferenca Socialistične zveze vabi vse občane, da se čimbolj 
aktivno vključijo v te razprave in da svoje eventualne predloge in pripombe v 
zvezi z ustavnimi spremembami pošljejo občinski konferenci, k i j ih bo po
sredovala ustreznim organom. 

TUDI M L A D I SO Z Z A N I M A N J E M P R E B I R A L I L E P A K E Z 
R A Z P I S O M G L A S O V A N J A 

UDELEŽBA IN GLASOVANJE 
NA REFERENDUMU O KRAJEVNEM 
SAMOPRISPEVKU 28. MARCA 1971 

(PO VOLIŠČIH) 

Zap. 
Število 

G L A S O V A L O 
štev. Število % 
voli Ime vpisanih vpl.;anih 
šča volišča volivcev Skupaj Z A volivcev 

1. Motn ik 254 247 215 84,6 
2. Špitalič 210 185 161 76,6 
3. Tuhinj 213 212 204 96 
4. Cešnjice 64 64 62 96,8 
5. Golice 105 105 100 95,2 
6. Mal i Hrib 162 162 151 93,2 
7. Šmartno 326 314 276 84,6 
8. Lase no 107 107 103 96,3 
9. Hruševka 85 85 82 96,5 

10. Loke 314 282 237 75,5 
11. Sela 274 214 161 58,7 
12. Nevlje 524 428 354 67,5 
13. Zlata kaplja 

Mekinje I. 
192 153 110 57,4 

14. 
Zlata kaplja 
Mekinje I. 491 344 263 54,6 

15. Mekinje II. 453 324 229 50,7 
16. Godič 400 388 321 80,2 
17. Črna-Gozd 119 116 116 97,5 
18. Črna-Krivčevo 292 286 264 90,4 
19. Crna-Rudnik 158 149 124 78,5 
20. Stahovica-Bistričica 215 214 186 86,6 
21. Stahovica-Kalcit 335 312 229 60,3 
22. Stranje 525 424 328 62,5 
23. Tunjice 

Gmajnica 
325 235 207 63,7 

24. 
Tunjice 
Gmajnica 442 389 309 70 

25. Nasovče-Breg 162 107 87 53,6 
26. Klanec 145 139 124 85,5 
27. Komenda-ZD 258 205 170 65,8 
28. Križ 254 228 180 71 
29. Moste 417 392 374 89,9 
30. 
31. 

224 158 122 
244 

54,5 
56,5 

30. 
31. 

JUI I .1UU11. 

Podgorje 432 322 
122 
244 

54,5 
56,5 

32. Šmarca 550 463 360 65,4 
33. Vranja peč 184 164 152 82,6 
34. Volčji potok 179 154 138 77 
35. Rudnik 28 27 27 96,6 
36. Duplica 776 674 538 69,4 
37. Perovo 626 553 382 61 
38. Zaprice I. 546 465 352 64,5 
39. Zaprice II. 1.109 1.002 719 
40. Šutna 386 264 156 40,4 
41 . Novi trg 398 328 2 5 1 . 63,2 
42. Titov trg ' 317 274 218 68,8 
4 3 ^ Graben I. 468 418 309 66 
44. Graben II. 458 388 0 1 320 69,8 
X S K U P A J 14.502 12.464 10.017 1 69,07 
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OBČINSKA SKUPŠČINA 
O REFERENDUMU 

Odborniki občinske skupščine so na seji 15. aprila ocenil i rezultate 
referenduma o krajevnem samoprispevku. Ugotovi l i so, da enotna 
podpora občanov, izražena na referendumu, terja od vseh družbenih 
dejavnikov v občini, da se bodo zavzeli ža dosledno uresničitev spre
jetih programov. i 

V inko Gobec, predsednik občinske skupščine, se je posebej za
hvalil vsem občanom, svetom krajevnih skupnosti, političnim orga
nizacijam in informacijskim svetom za njihova prizadevanja v tej po
membni družbeni akciji. 

REZULTATI GLASOVANJA O UVEDBI KRAJEVNEGA SAMOPRISPEVKA DNE 28. III. 1971 
. . (po krajevnih skupnostih) 

Število G l a s o v a l o Število vo % vpisanih 

Krajevna skupnost 
vpisanih 

skupaj Z A 
o d t e livcev, k i volivcev, k i 

Krajevna skupnost volivcev skupaj Z A PROT I N E V E L J A V N E niso glasov. so glasov. „ Z A " 
ČRNA * 569 551 

674 
504 
538 

36 
120 

11 
16 

18 
102 

88,57 
69,32 D U P L I C A 776 

551 
674 

504 
538 

36 
120 

11 
16 

18 
102 

88,57 
69,32 

G O D I C 400 388 321 65 2 12 80,25 G O D I C 400 388 321 65 2 12 80,25 
K A M N I K 5.252 4.360 3.199 1.045 116 892 60,91 
KAMNIŠKA BISTR. 1.075 950 743 184 23 125 69,11 
K O M E N D A 1.261 1.068 870 178 20 193 68,99 
M O S T E 641 550 496 51 3 91 77,37 
M O T N I K 254 247 217 30 85,43 
N E V L J E 716 581 464 103 14 135 64,80 
P O D G O R J E 432 322 244 60 18 110 56,48 
PŠAJNOVICA 107 107 103 4 ti A~Ä>]C 5 96,26 
S E L A 274 214 161 40 13 60 58,75 
S R E D N J A V A S 314 282 237 45 _ * " 32 75,47 
ŠMARCA 550 463 360 97 6 87 65,45 
ŠMARTNO 411 399 358 37 4 12 87,10 
ŠPITALIC 210 185 161 17 7 25 76,66 
T U H I N J . 544 543 517 26 — 1 95,03 
TUNJ ICE 325 235 207 27 » 1 90 63,69 
VOLČJI P O T O K 207 181 165 14 feéiOq i<«.-> 26 79,71 
V R A N J A P E C 184 164 152 9 j¡,, ; 20 82,60 
S K U P A J 14.502 12.464 10.017 2.188 259 2.038 69.07 
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DRUGI O NAŠEM REFERENDUMU MdQibqcj 

U P A N J 
V kamniški občini so se v 

nedeljo volivci na vseh voliščih 
s precejšnjo večino izrekli za 
samoprispevek. Z njim bodo 
občani financirali razne komu
nalne potrebe v svojih krajevnih 
skupnostih — tu vodovod, tam 
cesto, drugje spet kaj drugega. 

Dogodek nemara ne bi b i l 
take narave, da b i ga omenjali 
na tem mestu, če se z njim ne 
b i povezovali dve izredno po
membni stvari. Trenutek za gla
sovanje o samoprispevku je za
radi nekaterih neuspelih po
dobnih akcij v Sloveniji in za
radi sedanjih gospodarskih oko
liščin neprimeren. Razen tega 
pa je kamniška posebnost, da so 
se občani že dvakrat izrekl i za 
samoprispevek in da je sedanji 
že tretji zaporedni! 

Kdor si v takem vzdušju upa 
izvesti akcijo za samoprispevek, 
ni samo pogumen, ampak mora 
brez dvoma imeti tudi kaj do
bre karte v rokah, da lahko na
nje igra. In te karte so — tako 
kaže izid referenduma - v kam
niški občini imeli. Tem kartam 
se reče zaupanje. Volivčevo 
zaupanje v sebe in predvsem v 
svoje sile ter zaupanje v delo 
ljudi, k i so j i h občani izbrali za 
svoje predstavnike. Zaupanje je 
bi lo močnejše od »neprimer
nega" trenutka, kajti prav ta 
trenutek je ob upoštevanju re
zultatov dosedanjih dveh samo
prispevkov najbolj odkrito po
kazal, daje mogoče iskati izhod 
iz skupnih gmotnih težav ob 
večjem deležu vsakega posa
meznika — ne samo tistega v 

oddaljeni vasi, ampak tudi tiste
ga v središču mesta. 

Dogodek v kamniški občini 
nemara tudi ob omenjenih raz
sežnostih ne b i imel tolikšne 
teže, kot j o ima, če ne pomi
slimo, da je le nekaj kilometrov 
stran Ljubljana, k i jo prav v teh 
časih najedajo hude denarne 
težave. Gre predvsem za otro
ško varstvo, oziroma določneje 
za kakih 140 milijonov dinarjev 
v 5 letih za najbolj nujne inve
sticije v predšolske ustanove. 
Vsa Ljubljana od tistega prepro
stega in najbolj prizadetega 
občana do najvišjih mestnih 
funkcionarjev se zaveda potrebe 
po tem prostoru, a moči za 
akcijo Ljubljana skupaj s svojim 
vodstvom vred ne najde. Odkod 
mil i joni in kam z otrok i zapo

slenih staršev? ! Že danes so 
jasli in vrtci v Ljubljani pre^ 
majhni za skoraj 4000 mest. 1$ 
kaj bo čez nekaj let? Se bomo 
nazadnje začeli obnašati do 
otrok, kot da so luksuz, po
dobno kot avto in vikend? 
Upajmo da ne - ni t i v Ljubljani 
nit i kje drugje. 

A l i ne izzveni kamniški pri
mer za bližnjo Ljubljano - in 
nemara še za koga drugega - ne 
samo kot izraz kamniške ko
lektivne moči, ampak posredno 
tudi kot precej huda kr i t ika ti
stih, k i ne čutijo v sebi dovolj 
moči za izhod iz lastnih težav. 
Kakšen je lahko odgovor Ljub
ljane in njenih voditeljev na 
dokaj jasen izziv iz Kamnika? 

J . S V E T I N A , 
(Delo, 31. marca 1971) 

ODPRTO PISMO SLOVENSKI JAVNOSTI 

PROTEST ZOPER PISANJE V TRIBUNI 
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Družbeno politični zbor kamniške občine je na pobudo članov 
Zveze borcev in združenja rezervnih vojaških starešin občine 
Kamnik na seji 20. marca odločno obsodil pisanje v zadnji številni 
ljubljanskega študentskega lista , ,Tr ibuna" o jugoslovanski ljudski 
armadi in o naši vseljudski obrambi. 

Družbenopolitični zbor sodi, da pomeni tak način obravnavanja 
tako pomembnega vprašanja kot ga obravnava prispevek , ,Amii ja 
naša" v 17. številki Tribune, najmanj podcenjevanje naših dose
danjih naporov za oblikovanje sodobne vseljudske obrambe in v 
tem okviru jugoslovanske ljudske armade. Skrajno žaljivi so od
govori nekaterih ^ izbranih" ljubljanskih študentov na vprašanje, 
kakšen je odnos Slovencev do jugoslovanske ljudske armade in 
kakšen naj b i bi l slovenski oficir. Menimo, da taki odgovori ne 
morejo in ne smejo oblikovati javnega mnenja ter odnosa štu
dentske mladine kot bodoče inteligence do naše obrambe. Pre
pričani smo, da v omenjenem pisanju ni izraženo mnenje večine 
slovenskih študentov. Še več, vel ika večina našega bodočega iz-
obraženstva nasprotuje takemu političnemu pamfletu. Vsebina 
omenjenega prispevka v celoti nasprotuje prizadevanju naše družbe 
za uveljavljanje načel vseljudskega odpora, posebno pa vključevanje 
Slovencev med starešinski vojaški kader. 

Upravičeno se vprašujemo, kje naša družba najde denar za 
tiskanje take Tribune? A l i ne b i bilo smotrneje družbeni denar 

Delavni filatelisti 

usmeriti drugam? Občani kamniške občine z vel ik imi napori i\-
nanciramo narodno obrambo z združevanjem svojega denarja in se 
zavedamo, kako težko ga je ustvariti. Zahtevamo, da se naš denai 
ne zapravlja za podpihovanje šovinizma, za žaljenje tradicij naš̂ j 
revolucije, za žaljenje borcev in starešin naše armade. 

Družbeno politični zbor občine Kamnik ostro obsoja skupino,! 
k i v imenu ljubljanskih študentov z družbenimi sredstvi prek Tr i i 
bune skrbi za politične provokacije in izzivanje naše javnosti. 

DRUŽBENO POLITIČNI Z B O R OBČINE K A M N I K , 
k i ga sestavljajo: 
odborniki občinske skupščine j 
člani občinske konference Z K S 
člani občinske konference S Z D L 
člani občinskega sindikalnega sveta 
člani občinske konference Zveze mladine 
člani občinskega odbora Z Z B N O V 

Opomba uredništva: Pismo je bilo poslano vsem republiškim pol i
tičnim vodstvom in vsem uredništvom časopisov in R T V . Poslanec 
F. Svetelj pa je v zvezi s tem postavil v republiški skupščini po
slansko vprašanje slovenskemu izvršnemu svetu. 

Eno redkih društev, če ne 
celo edino, o katerem v našem 
glasilu še nismo rekli nit i bese
de, je prav gotovo društvo kam
niških filatelistov. Zato je prav, 
da tokrat tudi tej zvrsti naše 
društvene dejavnosti namenimo 
nekaj vrstic. 

Filatelistično društvo Kam
nik, k i danes vključuje 64 fila
telistov, deluje že od leta 1949. 
Če vas bo pot v nedeljo dopol
dne zanesla mimo gostilne 
Grčar v Kamniku , boste v po
sebni sobi prav gotovo naleteli 
na številne navdušene mlajše in 
starejše filateliste. Vsako nede
ljo imajo namreč redne sestan
ke, na katerih med seboj za
menjujejo znamke, pregledujejo 
kataloge in filatelistično litera
turo. 

Na nedavnem občnem zboru 
so člani dništva spet obravna
vali svoje delo in probleme. Pre
cej pikr ih pripomb so imeli na 

račun pošte in njen način raz
deljevanja priložnostnih znamk. 
Pošta namreč premalo upošteva 
interese filatelistov, ker prilož
nostne in druge serije raje pro
dajajo v inozemstvo. Na obč
nem zboru- so' Omenili tudi te
žave, ker zlasti mladi filatelisti 
zaradi visokih cen ne morejo 
prit i do posameznih serij. 

Filatelistič no zvezo Slovenije 
so opozori l i , naj se zavzame za 
spremembo ključa pri razdelje
vanju priložnostnih znamk. 

Ko t zanimivost velja napisati, 
da je eden izmed članov nedav
no med škartom dobil franki-
rano znamko Evropa 1969, k i 
je člani filatelistič nega društva 
niso mogli dobiti v redni pro
daji na pošti. Ta znamka pa je 
imela žig kamniške pošte. 

Taki in podobni so problemi, 
s katerimi se srečujejo kamniški 
filatelisti. Seveda pa ne govorijo 
vedno samo o problemih, tudi 

mnogo veselih uric je na njiho
v ih srečanjih, predvsem pa med
sebojnega sodelovanja. Za svo
jega predsednika so izvol i l i 
Franca Vogrinca, za tajnika 

Franca Mrharja in za blagajnika: 
Slavka Ponikvarja. 

Filatelisti vabijo vse ljubitelje! 
filatelije, zlasti pa mladino, daj 
se vključi v njihove vrste. 

T O V A R N A USNJA K A M N I K 

s p r e j m e 

10 kvalificiranih krojačev ali šivilj za kro-
jilce in strojne izdelovalce v usnjeni kon
fekciji 

30 nekvalificiranih delavcev za delo v obsto
ječi in novi proizvodnji 

Pri jave oddajte pismeno al i ustno v organizacijsko 
kadrovskem sektorju podjetrja, kjer boste dob i l i tudi 
podrobne informacije o podjetju, o vašem bodočem 
delu in o nagrajevanju. 



POGOVOR O KAMNIŠKI TRGOVINI 

ZAKAJ KAM SMI CAN I »UVAŽAMO« BLAGO 
Ker so občani na zborih volivcev postavili več vprašanj v zvezi s 

preskrbo in trgovino v naši občini, k i kažejo, da potrošniki kljub 

precejšnjemu napredku v zadnjih letih z našo trgovino še vedno 

niso zadovoljni, smo se z nekaj vprašanji obrnil i na tovariša Danila 

Cerkvenika, direktorja kamniškega trgovskega podjetja „Kočna" in 

poslanca gospodarskega zbora skupščine SRS. Ker je pogovor tekel 

konec februarja na podlagi podatkov za preteklo leto, znanih do 

takrat, je bi lo prvo vprašanje zastavljeno na podlagi gibanj v trgo

vini v devetih mesecih lanskega leta. 

V resoluciji o gospodarskem razvoju kamniške občine za leto 
1970 smo zapisali, da bo promet v trgovini poraste 1 za 15 %. Prav 
točnih podatkov za preteklo leto še n i , z gotovostjo pa lahko trdi
mo, da predvidevanj nismo uresničili. Kje so po vašem mnenju 
vzroki? 

Vsaka resolucija žal vsebuje tudi take cilje, k i so večkrat težko uresničljivi 
iz več razlogov. Hote ali ne pa izpuščamo nekatere, k i bi morali b i t i po 
mojem prepričanju navedeni. V omenjeni resoluciji je bilo zapisano, da bo 
promet v trgovini porastel za 15 %, n i pa bi lo to podrobneje opredeljeno. Na 
zborih volivcev je bilo poročano, da ta % ne bo dosežen. Zadnji podatki, k i 
jih je posredovala občinska skupščina, pa kažejo, da je b i l ta promet dosežen 
s 15,1 %. To pomeni, da so b i l i volivci napačno informirani. Zaradi tega so 
na riekaterih zborih volivcev b i l i tudi taki komentarji, k i niso v korist trgo
vine. Ob tem me moti , da navajamo procent, za kol iko se bo predvidoma 
povečal promet v trgovini v določenem koledarskem letu, ne zapišemo pa 
odstotka, za ko l iko se bo predvidoma povečal dohodek od prometnega 
davka od prodaje blaga na drobno in prometni davek od prodaje alkoholnih 
pijač v trgovini. Prepričan sem, da za občane in za druge koristnike prora
čunskih sredstev n i tol iko pomembno, za kol iko bo porastel promet v trgo-

i v ini , kot to, ko l iko več denarja bo priteklo v občinsko blagajno od prodaje 
blaga na malo. Res je sicer, da brez zvišanega prometa tudi ni večje realiza
cije prometnega davka in da sta t i dve komponenti med seboj tesno pove
zani. Ob tem pa prosim, ne pozabite, da se v trgovini lahko z različnimi 
posegi povečuje promet, tudi tak promet, če b i bilo to potrebno, v katerem 
ni vkalkuliranega prometnega davka in k i se opravlja brez zaslužka. Za tak 
promet pa nismo zainteresirani. Vedet i moramo, da je prometa v trgovskih 
organizacijah več vrst, toda za občana mora bi t i pomemben samo promet z 
blagom, k i vsebuje zvezni, republiški in občinski prometni davek (skupna 
Stopnja 21,5 %) ter prometni davek od prodaje alkoholnih pijač. In ker sta 
ta dva vira najpomembnejša, navajam, da je bilo v letu 1970 v primerjavi z 
letom 1969 realiziranega občinskega prometnga davka od maloprodaje za 
29,9 % več, od prodaje alkoholnih pijač v trgovini pa za 4,2 % več. Prodaja 
alkoholnih pijač sicer zaostaja na račun močno povečane prodaje mineralnih 
vod, sadnih sokov in drugih brezalkoholnih pijač. Kljub temu je b i l skupni 
priliv teh dveh davkov v občinsko blagajno v letu 1970 za 19,8 % višji kot v 
prejšnjem letu. ; 

S kakšnimi uspehi se kljub temu lahko pohvali kamniška trgo
vina v preteklem letu? 

Odgovor na to vprašanje v glavnem vsebuje že odgovor na prejšnje vpra
šanje. Sicer je znano, da se zaposleni v trgovini neradi hvalijo. Mnogokrat 
smo krit iz irani brez pravega vzroka, pač zato, ker mora b i t i nekdo za nekaj 
kriv. Povedati moram, da bo trgovina (ne samo kamniška) kos svojim nalo
gam šele takrat, ko bodo njeni pogoji poslovanja izenačeni z ostalimi pa
nogami gospodarstva. Med te sodijo enakopravno upravljanje s poslovnimi 
prostori, enaka pol i t ika obdavčitve, enaki pogoji politike oblikovanja cen, 
enaki pogoji pri ustvarjanju in kreditiranju obratnih sredstev in drugo. 

V časopisu „Občinski poročevalec", k i ga izdaja Občinska kon
ferenca S Z D L Domžale, smo čitali, da Kamničani kupijo v sosednji 
občini za okol i 10 milijonov novih dinarjev letno. Prosim, da ko
mentirate to izjavo bivšega direktorja trgovskega podjetja „Na-
predek" iz Domžal. 

SREČANJE 
KRVODAJALCEV 

Dr. France Pucelj, predsednik občinskega odbora R K , se 
je toplo zahvalil krvodajalcem 

Pred dnevi je občinski odbor Rdečega križa v Kamniku povabil 
na srečanje 14 občanov, k i so dali k r i že desetkrat, in 47 krvo
dajalcev, k i so se pozivu v humani akciji odzvali petkrat. 

Najprej j im je spregovoril o pomenu krvodajalstva dr. France 
Pucelj, predsednik občinskega odbora Rdečega križa, in se vsem 
najtopleje zahvalil za udeležbo v dosedanjih akcijah. 

V pisanem kulturnem programu so sodelovali dijaki gimnazije 
Rudol fa Maistra, učenci glasbene šole in podmladkarji Rdečega 
križa z osnovne šole Fran Albreht. 

Krvodajalci so še posebno navdušeno pozdravili malo Ireno 
Koncil ja, učenko 3. razreda, k i j im je tako prisčrno izrekla tole 
zahvalo: 
Rek l i boste: 

tako je majhna še, 
pa že dobro ve, 
kako rešuje se 
s krvjo naše nesrečneže. 
Zato pa rada že velika bi bila, 
da s svojo b i krvjo pomagala. 

Krvodajalci! 
• Sedaj pa vam le hvala, 
k i za vse to 
jo vam izreka punčka mala, 
k i tudi tako rada, 
kr i za rešitev drugega bi dala. 

Po kulturnem programu je občinski odbor R K S povabil vse 
udeležence na skromno zakusko. 

Lani so v naši občini dali kr i 1103 občani ali vsak 20. občan. 
Rdeči križ pričakuje, da se bo letošnje akcije, k i bo v Kamniku 
21., 22., 24., 25. in 26. maja, udeležilo še večje število ljudi. 

Posnemajmo naše krvodajalce, saj bomo morda tudi mi že 
jutri potrebovali to dragoceno tekočino! 

(S) 

Izjavo, k i jo omenjate, sem prebral. V podrobnosti je žal ne želim ko
mentirati iz več razlogov. Sicer pa ima vsakdo, k i jo je prebral ali k i je zanjo 
slišal, o njej svoje mnenje. Neizpodbitno je, da je imela določen namen. Ob 
tem samo mimogrede v razmislek bralcem tole: Če to drži, pomeni, daje 
vsak kamniški občan, teh pa je nekaj več kot 20.000, kupi l leta 1970 v 
trgovinah . .Napredka" poprečno za 50.000 S-dinarjev blaga. Jaz osebno o 
tem nisem prepričan in zato prepuščam sodbo drugim. V našem kolektivu in 
v poslovalnicah drugih podjetij, k i poslujejo na območju občine Kamnik, 
evidence o tem, od k o d je kdo, k i kupuje, ne vodimo. Vs i si pa prizadevamo 
zadovoljiti slehernega kupca in prodati čim več blaga. Sicer pa ne pozabimo 
na rek, k i pravi, da je sosedov kruh vedno boljši od domačega. In tako je 
tudi v Domžalah. 

V Kamniku se večkrat govori o odprtosti občinskih meja. Kakš
no pa je vaše stališče do trgovskih podjetij, k i imajo svoje poslo
valnice v občini? 

Menim, da sva oba prepričana o tem, da so meje tokov blagovnega pro
meta zelo odprte. Konkurenca je vedno večja. Avtobusnih zvez je iz Kam
nika v vse smeri vedno več. Tud i osebnih avtomobilov je vedno več. Državne 
meje so odprte, potni list pa ima že skoraj vsak polnoletni občan. To, kar 
temu sledi, je za vse trgovske delavce najmočnejša konkurenca, ne glede na 
to ali t i delajo v Mariboru, Celju, Kopru , Domžalah, Kranju ali Kamniku. 

Trgovsko podjetje „Kočna" sodi med manjša trgovska podjetja v 
Sloveniji. Zanima nas, a l i imate v načrtu tesnejše povezovanje ali 
celo združitev s katerim izmed trgovskih podjetij? 

Pridevnika „velik" in „majhen" stopnjujemo takole: velik, večji, največji, 
in majhen, manjši, najmanjši. Zato je pojem o tem, kdo je manjši, zelo 
relativen. Velikost ali majhnost podjetja je zato zelo relativna. Za tako oce
njevanje je potrebno imeti na voljo več faktorjev. Sicer pa je o vsebini vašega 

NAŠ POGOVOR 

vprašanja naš delavski svet že pred časom zavzel določeno enoglasno sta
lišče, k i zaenkrat ne bo spremenilo našega pravnega položaja. 

Kamničani cesto pravijo, da imate največ posluha za urejanje 
trgovskih lokalov v starem mestnem jedru. A l i boste letos zidali 
kakšno novo trgovino? 

Ce je res tako, kot pravite, potem bomo v „Kočni" to izjavo sprejeli vsi z 
zadovoljstvom. Veljati pa mora tudi kolektivom prodajaln nekaterih drugih 
podjetij, k i poslujejo v Kamniku. V teh prizadevanjih b i bi l i lahko še uspeš
nejši. Toda to ni v celoti naša krivda. 

V drugih krajih in tudi v zamejstvu imajo službo spomeniškega varstva 
tako kot v Kamniku dobro organizirano. Skrbijo za stara mestna jedra, toda 
pritličja stavb, k i so namenjena trgovinski dejavnosti, se ne podrejajo več 
stavbam, ampak so ta element zase. Zato so njihove rešitve smelejše, cenejše, 
za trgovino funkcionalnejše ter za potrošnika mnogo bolj vabljive. 

Vprašujete me še, če bomo letos zidal i kakšno novo trgovino. Da. Začeli 
bomo z gradnjo v Jenkovi ul ic i . Na zemljišču, k i smo ga kupi l i na Bakov-
niku, pa bomo začeli z gradnjo leta 1973 s pogojem, če se bo takrat že 
razvila v tej programirani soseski načrtovana blokovna gradnja. 

Kdaj pride na vrsto blagovnica na Titovem trgu? 
Letos bomo začeli z adaptacijo obeh hiš na Titovem trgu nasproti Ljub

ljanske banke. Prvotni program je b i l ovržen, zato smo ga sedaj tudi m i 
spremenili. Odprti bomo še cvetličarno nasproti Kavarne, odprl i trgovino v 
Mekinjah ter opravili še nekatere druge posege v naših poslovnih enotah. 
Gradimo tudi novo centralno skladišče s potrebnimi drugimi funkcionalnimi 
prostori v kompleksu Vrtnega centra, katerega obrisi so vsak dan bolj v idni . 

Na kraju se zahvaljujem vsem potrošnikom, k i so kupovali v naših in 
drugih trgovinah na območju občine Kamnik, za njihovo zaupanje. Vab im 
j ih , da nam ostanejo zvesti tudi v prihodnje. 

NAGRADA IZ NEW DELHIJA V KOMENDI 

Danica Grošelj - odlična učenka, je kljub visokemu priznanju 
ostala skromna 

Kot smo objavili že v prejšnji številki našega lista, je sredi fe
bruarja prispela iz New Delhija v Indiji v Komendo novica, daje na 
največjem mednarodnem tekmovanju otroških risb dobi la najvišje 
priznanje „Nehrujevo zlato kola jno" 14-letna Danica Grošelj, učen
ka 8. razreda osnovne šole Komenda-Moste. 

največjih nagrad, k i sem jo jaz pre
vzel v Tvojem imenu. Pošiljam T i 
spominsko knjigo s tvojo shko na 
četrti strani. Želim T i mnogo uspe
hov in vztrajnosti pri Tvojem delu. 

- Že decembra 1969 smo na raz
stavo v New Delhi poslali osem slik 
učencev naše šole. Med njimi je b i l 
tudi moj linorez, pripoveduje Da
nica. 

Na sl iki so bile upodobljene tr i 
krave. Ta motiv smo delali pod vod
stvom tovarišice Pibernikove vsi 
učenci v razredu. 

Letos obiskuješ osmi razred, kako 
ti gre učenje? 

- Doslej sem še vse razrede kon
čala z odličnim uspehom. Najraje pa 
imam slovenščino in angleščino. 

Sklonila se je nad matematično 
nalogo: prostornina tristranične pi
ramide. 

- Domače naloge iz matematike 
m i ne delajo težav, pr i tihi vaji mi pa 
vse odpove. Ne vem, kaj je to. 

Zanimalo nas je Danic ino udej-
stvovanje v ostalih dejavnostih. 

- Sodelujem v dramskem in ša
hovskem krožku. Naš razred sode
luje v okviru jugoslovanskih pio
nirskih iger s pisanjem prispevkov o 
vstaji v našem kraju. Obiskujemo 
borce N O V in si beležimo njihove 
spomine o borbi za svobodo. 

Kam pa po končani osemletki? 
- Verjetno se bom odločila za 

ekonomsko srednjo šolo. 
Zaželeli smo j i še mnogo uspehov 

pri bodočem delu in se poslovili. 
Spet je vzela v roke svinčnik in tr i
kotnik. Čeprav je bilo sončno ne
deljsko popoldne . . . 

Vsekakor je Nehrujeva nagrada 
doslej največje priznanje tudi pri
zadevnemu kolektivu učiteljev na 
osnovni šoli Komenda-Moste. Tudi 

.podatek, da so se od leta 1968 
učenci te šole s svojimi izdelki ude
ležili kar desetih mednarodnih, ju 
goslovanskih in slovenskih otroških 
l ikovnih razstav, precej pove. 

Danica je morala skupno s svojo 
učiteljico likovnega pouka Stanko 
Pibernik nekaj dni zapored odgovar
jati na številna vprašanja radovednih 
novinarjev. Zato tudi mi nismo 
mogli mimo tega, da ne bi s kratkim 
pogovorom predstavili našim bral
cem učenke, katere l ikovni izdelek 
je b i l vzrok, da se je ime Kamnika in 
Jugoslavije pojavilo med zmagovalci 
na tem velikem svetovnem tekmova
nju. 

Danico smo zmoti l i v nedeljo po
poldne na njenem domu v Komendi . 
Pravkar se je ukvarjala z reševanjem 
matematične naloge. 

Tiha in skromna, vendar srečna, 
nam je pokazala pismo dr. Slavka 
Komarja, našega ambasadorja v New 

Delhiju, in katalog s tekmovanja, v 
katerem je njena fotografija na čast
nem mestu med 22 nagrajenci z vse
ga sveta. Z rdečim krogom obkro
žena slika, pod njo pa podpis: Da
nica Grošelj, Yugoslavia. 

Dr. Slavko Komar pravi v pismu: 
Prisrčno t i čestitam k uspehu, k i si 
ga dosegla na mednarodni razstavi 
otroških risb, in k eni največjih na
grad, k i si j ih prejela za svoje delo. 
Udeležil sem se svečane podelitve 
nagrad v največji dvorani v Delhiju, 
nagrade pa je delil osebno pred
sednik republike. 

Bi l sem ponosen, ker mladi Jugo
slovani osvajajo tako velika med
narodna priznanja. Posebno m i je 
drago, ker si dobila eno od desetih Danica Grošelj: čreda (linorez), delo nagrajeno v New Delhiju 

RAZGIBANO DELO KAMNIŠKIH PIONIRJEV 

PIONIRSKE IGRE 1971: TISOČ RADOSTI 
Pionirj i vseh odredov osnovnih šol v občini so se tudi letos vklju

čili v Jugoslovanske pionirske igre „TISOČ R A D O S T I " . Množično 
se udeležujejo raznih prireditev in manifestacij ter pohodov. Posa
mezni pionirji pa se udejstvujejo v krožkih in se prijavljajo na raz
pisana tekmovanja. 

Na proslavi 29. novembra -
dneva republike so vsi odredi 
pripravili slovesne sprejeme cici
banov v pionirsko organizacijo. 
Novi člani so prejeli pionirske 
izkaznice, pravila in značke. 

Novoletno jelko so prazno
vali vsi pionirji največ po razre
dih. Nekateri odredi so imeli 
tudi skupno praznovanje. Ob
iskali in obdarili so j i h zastop
n ik i podjetij, k i so pokrovitelji 
posameznih šol. Mnogi odredi 
so si ogledali v tem času lutkov
ne in gledališke predstave v 
Ljubljani. 

Posebno pestro je bilo letos 
po odredih pustovanje. Marsika
teri pionir si je sam izdelal 
masko za pustno rajanje. Ve l ika 
večina mlajših pionirjev pa seje 
udeležila povorke in osrednje 
prireditve v dvorani Doma v 
Kamniku. 

Pionirji osnovnih šol Moste, 
Stranje, Zavoda za usposablja

nje invalidne mladine, Tomo 
Brejc, Fran Albreht in podruž
nične šole Gozd so se vključili v 
„Veselo šolo", k i jo je razpisal 
Pionirski list. V znanju so se 
najprej pomeril i pionirji posa
meznih razredov. Po trije zma
govalci razrednega tekmovanja 
so se udeležili šolskega tekmo
vanja, na katerem so se izločili 
šolski prvaki. Te pa čaka še pre
izkušnja znanja na občinskem 
tekmovanju, k i bo 17. aprila na 
osnovni šoli Stranje. Občinski 
prvaki Vesele šole pa bodo šli 
dalje na medobčinsko in re
publiško tekmovanje, k i bo v 
Ljubljani. 

Pionirji bodo praznovali 
30-letnico vstaje slovenskega i n 
jugoslovanskih narodov. Tako 
se bodo izven pouka seznanjali 
z dogodki NOB . 

V to akcijo je vključeno tudi 
II. srečanje pionirjev zgodovi
narjev, k i bo 25. in 26. junija v 

Kamniku . Najprej se bodo po
meril i odredi v občini, nato 
bodo najboljši iz 60 občin v 
Sloveniji prišli na srečanje v 
Kamnik. 

Ko t že več let bo tudi letos 
prevzem kurirčkove pošte od 
pionirjev mozirske občine 8. 
maja na Črnivcu. Nato bodo 
pionirji kurirj i prenašali ku-
rirčkovo pošto od odreda do 
odreda, od javke do javke. V 
torbo bodo vlagali čestitke to
varišu T i tu za rojstni dan in 
spise „Vstaja v mojem kra ju" . 
Ob prevzemu torbe bo vsak 
odred pripravil tudi krajšo pro
slavo, katere se bodo udeležili 
bivši borci NOB . 

Na praznovanje 30-letnice 
vstaje bo vezan zbor pionirjev v 
Trnovskem gozdu 19. junija 
1971. Pred prihodom v Trnov
ski gozd bodo skupine pionirjev 
obiskale najpomembnejše kul 
turne spomenike in kraje iz 
N O B na Primorskem. Tud i iz 
naše občine se bo udeležil tega 
zbora cel avtobus pionirjev. 

Šahovski krožki, k i so že iz
vedli medrazredna tekmovanja, 

imajo 7. aprila občinsko šahov
sko tekmovanje v Kamniku , 
kjer se bodo pomeril i šolski ša
hovski prvaki i n to mlajši pio
nirji in pionirke ter starejši 
pionirji in pionirke. Zmagovalci 
pa bodo šli dalje na medobčin
sko in republiško šahovsko tek
movanje, k i bo letos v Dom
žalah. 

Literarni krožki se bodo pri
javil i za tekmovanje odrednih 
glasil, k i bo v Mursk i Soboti. 

L ikovn i krožki bodo sodelo
vali v Groharjevi slikarski kolo
niji v Škofji L o k i . 

Pionirji prometniki se bodo 
pomeril i v znanju iz prometa. 
Šolska športna društva pa so v 
zimskem Času izvedla smučar
ska tekmovanja, sedaj je na vrsti 
tekmovanje v telovadbi, roko
metu in košarki. 

To je kratek pregled dela 
naših pionirjev v njihovih odre
dih v okviru Jugoslovanskih 
pionirskih iger „TISOČ RA
D O S T I " , se pa izkazujejo naši 
pionirji še v mnogih drugih de
javnostih. 

B. M . 



Ob srebrnem jubileju kamniške gimnazije 
Petindvajset let je minilo od 

dne, ko je 15. oktobra 1945 za
čela z rednim delom novo usta
novljena gimnazija v Kamniku. 
Tega dogodka so b i l i Kamni
čani nadvse veseli, saj so si sred
njo šolo že mnogo let želeli in 
jo glede na gospodarsko razvi
tost tudi potrebovali. Pravi 
družbeni in politični pogoji za 
tako šolo pa so nastali šele ob 
osvoboditvi, ko se je nova ljud
ska oblast že od vsega začetka 
zavedala, da bo mogoče obno
v i t i deželo po hudi drugi sve
tovni vojni in jo gospodarsko 
ter družbeno razviti samo, če 
bo za te naloge več strokovno 
in družbeno dovolj izobraženih 
ljudi. Prav zaradi tega je tudi z 
vel ikim razumevanjem moralno 
in materialno podprla zahteve 
Kamničanov po ustanovitvi 
gimnazije. Z njo so dobi l i naj
ustreznejšo izobraževalno usta
novo, v kateri se je lahko iz
obraževala ter vzgajala mladina 
kamniške in domžalske občine 
ter si tako utirala pot do študija 
na višjih in visokih šolah ali pa 
si zagotovila primerno zapo
slitev. Poleg tega pa je b i l Kam
nik že tedaj gospodarsko, trgov
sko, kulturno in politično sre
dišče svoje okolice. Številna 
podjetja so bila po osvoboditvi 
kmalu obnovljena. Programi nji
hovega nadaljnjega razvoja so 
b i l i zelo optimistično postav
ljeni, kar je kazalo, da bo postal 
Kamnik gospodarsko zelo raz
vito središče. Število prebi
valcev je hitro naraščalo, saj je 
začelo prihajati v Kamnik mno
go delavcev in strokovnjakov, k i 
so se tukaj za stalno naseljevali. 
Hi tra gospodarska rast in hitro 
naraščanje prebivalstva sta bila 
torej v vseh petindvajsetih letih 

zelo pome*mbni značilnosti 
Kamnika, kar dokazuje, da je 
bilo ravnanje oblastvenih in po
litičnih organov pravilno, ko so 
napovedovali tak razvoj in spo
znali potrebo po ustanovitvi 
gimnazije v Kamniku. 

Z rednim delom je gimnazija 
začela, kot je bilo že povedano, 
15. oktobra 1945. leta. Pogoji 
dela so bi l i takrat izredno slabi. 
Učnih moči je bilo malo, pro
stori skoraj neprimerni, učil in 
knjig pa sploh ni bilo. Kljub 
temu so prvi učitelji z veliko 
mero optimizma zaorali v le
dino in kot vidimo danes, tudi 
zelo uspešno. Zato smo j im ob 
petindvajsetletnici gimnazije 
dolžni izraziti zahvalo. Podatki 
o teh učiteljih so v posebnem 
pregledu, objavljenem v tej pu
blikaciji. Razen zavzetih učnih 
moči je bila gimnazija deležna 
tudi velike pomoči političnih in 
oblastvenih organov ter delov
nih organizacij Kamnika, k i so 
nudili zavodu veliko materialno 
pomoč za popravilo prostorov, 
potrebno opremo in nabavo 
učil ter knjig. 

V prvem šolskem letu je bi lo 
na šoli samo pet oddelkov s 183 
dijaki. To so bi l i le nižji razredi, 
ker za ustanovitev višjih raz
redov še ni bilo ustreznih po
gojev. Šolski okoliš je najprej 
obsegal le Kamnik in nekaj oko
liških krajev. Zaradi ugodnejših 
prometnih zvez pa se je število 
dijakov tudi iz okoliških krajev 
nenehno večalo. Danes obsega 
šolski okoliš vso kamniško 
občino in velik del domžalske. 
Razen tega je b i l v Kamniku že 
leta 1945 ustanovljen dijaški 
dom, k i je nudi l oskrbo mno
gim partizanskim sirotam in 
mladini iz oddaljenih krajev. 

Prostore je imel sprva v šolski 
stavbi gimnazije. 

Novi izobraževalni zavod se 
je v kraju hitro uveljavil. Uči
telji in dijaki so sodelovali v ce
lotnem kulturnem in politič
nem življenju Kamnika. Prvo 
leto se je gimnazija izkazala 
tudi z zelo lepim učnim uspe
hom, saj j ih je od 183 dijakov 
izdelalo 139 ali 76 ,28%. 

V šolsko leto 1946/47 je za
vod stopil že z bogatimi izkuš
njami in z velikim ugledom, k i 
si ga je pridobila delovna skup
nost v prvem letu obstoja. Tud i 
število dijakov se je znatno po
večalo. Vpisanih je bilo že 268 
učencev. Največ j ih je bilo v 
prvem razredu. S porastom šte
vila dijakov pa so se povečale 
tudi težave zaradi pomanjkanja 
šolskih prostorov. Tudi učil in 
knjig še n i bilo dovolj. Vendar 
je delovna skupnost s pomočjo 
družbene skupnosti dopolnila 
zbirke učil in knjig ter šolski in
ventar. S tem so bi l i izpolnjeni 
osnovni pogoji za delo. Tud i 
notranje življenje šole je po
stajalo vse pestrejše. Z delom so 

namreč začeli številni krožki in 
mladinski pevski zbor, k i je na
stopal na številnih prireditvah v 
šoli in na različnih krajevnih 
prireditvah. Vod i l ga je V ik to r 
Mihelčič. Šolsko leto 1946/47 
je bilo za gimnazijo izredno 
uspešno, saj j ih je od 268 di
jakov ob koncu šolskega leta iz
delalo kar 242 ali 90,29 %. 

Tudi v naslednjih letih je šte
vi lo dijakov naraščalo in tako 
so starši kot tudi delovna skup
nost vedno glasneje izražali za
htevo po višjih oddelkih, da bi 
se nižja gimnazija dokončno 
razvila v popolno osemrazredno 
gimnazijo. Velike spremembe 
so nastale tudi znotraj zavoda. 
Med drugim so bi l i organizirani 
mešani razredi s fanti in dekleti. 
Prva leta so b i l i namreč dijaki 
ločeni po spolu. To velja ome
niti zato, da b i tudi v tej spre
membi spoznali izobraževalni 
proces in demokratizacijo naše 
šole. 

Najpomembnejši dogodek v 
razvoju kamniške gimnazije pa 
je b i l prav gotovo v šolskem 
letu 1949/50, ko je b i l končno 

Prvi maturanti s profesorji leta 1953 

SPOMINSKA BROŠURA 
Ob proslavi 25-le trtice je kamniška gimnazija izdala po

sebno brošuro, k i prikazuje delo zavoda v tem razdobju. 
Poleg uvoda in sestavka ravnatelja zavoda, k i ga objavlja
mo v uvodu, so tudi seznami abiturientov in preda
vateljev. Brošuro je okusno opremila i n tiskala tiskarna 
,,Jože Moškrič" v Ljubljani. 

Dozdaj je bilo na kam
niški gimnaziji 18 zaključnih 
izpitov ali matur. Seznam 
maturantov, k i so v teh let ih 
uspešno opravili zaključni 
izpit in prejeli maturitetno 
spričevalo, obsega 616 imen. 
Številko 1 v seznamu ima 
Bergant Hubert, profesor 
glasbe in naš znani virtuoz 
na orglah, zadnja številka 
616 pa je last Zvikart Da
rinke, k i je maturirala lani. 
Pod številko 100 je vpisana 
Traven Ivanka, 200 Zule Pe
ter, 300. Škorjanc Marina, 
400. Škrubej Terezija, 500 
Lenzi Smilja in 600. Marci-
jan Aleksandra. V seznamu 
maturantov sta tudi naši te
levizijski napovedovalki, k i 
ju pozna vsa domovina: 80. 
Helena Kordaš-Koder in 
188. Nataša Dolenc. Od 
abiturientov j ih je dobra 
tretjina iz domžalske ob
čine. 

Po dokaj točnih podatkih 
za prvih 13 letnikov z za
ključnim šolskim letom 
1964/65, se številni nek
danji dijaki kamniške gim
nazije danes uspešno vklju
čujejo v naše gospodarsko in 
družbeno življenje. 

Seznam pokl icnih usme
ritev prikazuje 25 zdrav
nikov, 99 diplomiranih inže
nirjev, 12 inženirjev I. stop
nje, 40 profesorjev, 27 pred
metnih učiteljev, 5 farma
cevtov, 15 pravnikov, 5 so
cialnih delavcev, 21 višjih 
medicinskih sester, 17 višjih 
tehnikov, 10 višjih admini
stratorjev, 7 duhovnikov, 3 
fizioterapevte, 4 defek-
tologe, 71 uslužbencev i td. 
Nekateri med njimi delujejo 
kot znanstveniki na naših 
najvišjih znanstvenih insti
tucijah. 

Seznam predavateljev, k i 

so službovali na gimnaziji od 
začetka do danes kot profe
sorji, profesorski priprav
n ik i , predmetni učitelji, 
strokovni učitelji- ali hono
rarni predavatelji obsega 128 
imen, k i so razvrščena po 
abecednem redu. Mnogo j i h 
srečamo danes med znan
stveniki na univerzi, nekaj 
pa j ih je že pokojnih. 

Dozdaj je umrlo 7 abitu
rientov naše gimnazije. 215. 
Kugler Jože in 439. Sitar 
Ivana, ostali pa kot žrtve 
prometnih nesreč: 79. Ko
želj Rado, 101. Turnšek 
V ik tor , 145. Battelino Loj
ze, 181. Žerov.nik Metod in 
190. Keržan Janez. Dozdaj 
je vodilo zavod 10 ravna
teljev: Sluga Jože 
1945-1946 in 1961-1962, 
Jamšek Svojmir 1946, Mišic 
Dana 1946-1949 in 
1951-1953, Matičič Cene 
1949- 1950, Mehle Milan 
1950- 1951, Lah Avguštin 
1953-1958, Verstovšek Zvo
ne 1958-1961 in 1962-1969, 
Keršmanc Ivanka 1969 in od 
1969 dalje Justinek Ivan. 

V brošuri je še pomemben 

prispevek prof. Ane Kastelic 
o zgodovini šolstva na Kam
niškem s tabelarnimi pre
gledi od 1870 naprej in do
kumenti o borbi za me
ščansko šolo. 

Slike prikazujejo nekatere 
letnike maturantov, profe
sorski zbor in prizore iz živ
ljenja in dela dijakov zavoda. 

Zavod bo proslavil svoj 
srebrni jubilej v soboto, 24. 
aprila. Dopoldne bo najprej 
ob 9. ur i odkritje doprsnega 
kipa generala Rudolfa Mai
stra na poslopju gimnazije 
pred glavnim vhodom. Ob 
10. ur i bo v vel iki dvorani 
Doma svečana akademija, k i 
so jo pripravili dijaki gim
nazije pod vodstvom prof. 
Tine Romšakove, ob 11. ur i 
pa bo v sejni dvorani občin
ske skupščine predsednik 
V inko Gobec sprejel vse pro
svetne delavce, k i so službo
vali v tem razdobju na kam
niški gimnaziji. 

Vsak abiturient bo prejel 
jubilejno brošuro brezplač
no na proslavi, t isti , k i se ne 
bodo mogli udeležiti pro
slave, jo bodo lahko dvignili 
v tajništvu gimnazije. - a 

r 

SE BOMO ODLOČILI 
ZA UREDITEV 

DVORANE V DOMU 

Razstava o turških taborili na Gorenjskem, k i je te dni odprta v 
renesančnem pritličju kamniškega muzeja na Zapricah, je zbudila 
eliko zanimanje velike 

j 

Kinematografsko podjetje 
Kranj je pripravljeno letos ob
noviti dvorano in opremo v 
kinu Dom v Kamniku. Edina 
dvorana za kulturne prireditve 
našemu mestu, taka kot je, ne 
dela posebne časti. Zato je taka 
pripravljenost kranjskega pod
jetja nadvse dobrodošla. Poleg 
obnove dvorane in razsvetljave 
bodo zamenjali vse sedeže z 
novimi. Uredi l i bi tudi bife v 
avli doma. Računajo, da bi sku

paj vložili preko 15 milijonov 
starih din. Postavljajo pa en sam 
pogoj. Stolov ne bi smeli več 
prenašati iz dvorane, ker se s 
tem oprema zelo kvari. 

Ker se slišijo določeni po
misleki, je prav, da javno po
vemo, ali se bomo zaradi ene ali 
dveh veselic, k i pa sta lahko 
tudi v zgornjih prostorih in v re
stavraciji Doma, odrekli tako 
potrebni obnovi dvorane. 

odprt 5. razred, to je prvi raz
red višje gimnazije. S tem se je 
začela nova pot zavoda. Dovo
ljenje, da se gimnazija razvija v 
popolno osemrazredno gim
nazijo, je izdalo ministrstvo za 
prosvetri že 26. junija 1948, 
vendar takrat še niso bi l i izpol

niti , ker je predraga. Vendar se 
je večina Kamničanov zavedala 
koristnosti te šole in se zavzela 
za njen nadaljnji obstoj. Gim
nazija se je organizacijsko okre
pila, število dijakov se je dvig
nilo, zavod je dobi l nove in so
dobnejše učne prostore, bogato 

MIRI NA ŽUPANČIČ NOVA 
PREDSEDNICA OBČINSKE ZVEZE 

KULTURNO PROSVETNIH 
ORGANIZACIJ 

Predsedstvo občinske zveze kulturno prosvetnih organizacij je 
na svoji prvi seji izvolilo za svojo predsednico tovarišico Mir ino 
Zupančič, ravnateljico Kamniškega muzeja. Blagajnik občinske 
zveze bo tov. Vode Rezka, uslužbenka v glasbeni šoli. 

Tajnika pa bodo določili naknadno, ko bo ustanovljena kul 
turna skupnost. Predvidevajo namreč, da bo tajniške posle oprav
ljal isti tajnik za oba organa. 

Predsednike prosvetnih društev obveščamo, da se obračajo ne
posredno na predsednico zveze tov. Zupančičevo v Muzeju Kam
nik, v gradi* Zaprice oz. telefon 83-313. 
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njeni vsi pogoji za uresničitev 
tega odloka. S petim razredom 
se je število dijakov naglo po
večalo, saj mnogim od tedaj na
prej ni bilo več treba obiskovati 
srednje šole v Ljubljani. Tudi 
prostora je bilo dovolj, ko seje 
iz gimnazijskega poslopja izselil 
dijaški dom. Kamniška podjetja 
so takrat, in treba je poudariti, 
tudi vsa leta kasneje, materialno 
podprla delo gimnazije. V šol
skem letu 1949/50 je bi lo na 
šoli še 652 dijakov, in to v 14 
oddelkih nižje in 1 oddelku 
višje gimnazije. Ob desetletnici 
gimnazije pa se je število dija
kov povzpelo že na 781 in tako 
nihče ni več dvomil o korist
nosti take ustanove v Kamniku. 

Junija 1953 je bila v Kam
niku prva matura. To je b i l ve
lik dogodek za dijake te šole, za 
učitelje in tudi za Kamničane. 
Zrelostni izpit je opravilo prvih 
26 maturantov. Nato je vsako 
leto zapustilo gimnazijo od 20 
do 50 maturantov, k i so nada
ljevali študij na višjih in visokih 
šolah ali pa so si poiskali ustrez
no zaposlitev. 

Gimnazija je imela vse do 
leta 1958 osem razredov. Raz
mere so se ustalile. Notranje 
življenje je postalo vsestransko 
razgibano in bogato. Izven-
šolska dejavnost se je razmah
nila v okviru raznih krožkov in 
pevskega zbora. Mladi l iterati so 
izdajali glasilo „Mladi Kam-
ničan", v katerem je bi lo ob
javljenih nekaj zelo kvalitetnih 
prispevkov. Razen tega so b i l i 
dijaki zelo aktivni v športni de
javnosti Kamnika in tudi v 
družbenem življenju tega kraja. 
V zadnjem letu osemrazredne 
gimnazije, v šolskem letu 
1957/58, je bilo na zavodu že 
okol i 830 dijakov. V jeseni leta 
1958 pa so zavod reorganizirali, 
tako kot vse slovenske gim
nazije, da b i lahko reformirali 
osnovnošolsko izobraževanje, k i 
je postalo odslej obvezno in 
enotno za vse otroke do 15. 
leta starosti. Gimnazija deluje 
od takrat naprej kot štiriraz-
redna šola. Število dijakov se je 
zmanjšalo in tako tudi število 
oddelkov. Ob koncu šolskega 
leta 1958/59 je bi lo na zavodu 
le še 6 oddelkov s 135 dijaki, 
profesorski zbor pa je štel 10 
učnih moči. Razen tega se je 
zmanjšalo število šolskih pro
storov in tudi finančna sredstva 
so bila manjša. To so bila leta, 
ko je kamniška gimnazija pre
življala težke čase. Slišati je bilo 
namreč, da bi jo bilo treba uki-

knjižnico in učne zbirke. O b 
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dvajsetletnici obstoja je bilo 8 t)Tga 

oddelkov s 190 dijaki. Prav z a - j j ^ 
radi tega je začelo ob podporitp 0 

številnih občanov, občinske^ 
skupščine in družbenopolitič-jj a t o 

nih organizacij rasti spoznanje, ^ t 

da je obstoj gimnazije v Kam-iopj 
niku gospodarsko, družbeno i n h t e v 

politično utemeljen. Resolucija :aZg 
o vlogi in nalogah gimnazije letalom 
1962 je postavila občinskpnavl 
skupščino pred nove obveznosti ttivi 
do tega zavoda. Toda razumela Fari, 
je potrebe zavoda in mu zagoto- neka 
vila nove prostore v šolski stav!elni 
b i osnovne šole Frana Albrehta . V 
Učne prostore je dobil zavod vije K 
tretjem nadstropju, upravne pal-78( 
v prvem nadstropju te šole. Pravsolo. 
tako pa je šola takrat dobiWeze 
novo opremo in znatna sredstvi 
za nabavo učil in opremo labo 
ratorijev. Tako je gimnazija iz 
polnila vse pogoje za verifika 
cijo in republiški sekretariat f 
šolstvo jo je med prvimi v SI 
veniji verificiral. Za gimnazij 
se je začelo mirnejše obdobjej 
čeprav je bi lo še vedno dovo: 
težav. 

V petindvajsetih let ih svojeg 
obstoja je dala gimnazija 
Kamniku 616 maturantov 
uspešno opravljenim zaključ 
nim izpi tom. Mnogi od teh soJP^ 
danes inženirji, zdravniki, eko-ot^ 
nomisti, profesorji in drugi stro- R 6 

kovnjaki. Nekateri so zaposlenima, 
v gospodarskih in drugih de-^jj; 
lovnih organizacijah naše<i0sti 

občine. S tem je šola v celotpažn« 
izpolnila svoje družbene o b | o d r i 

veznosti in upravičila svoj ob-JJ 
stoj. V bodoče bo morala iz^uži 
popolnit i notranjo organizacijd>aših 
dela, uvesti nove metode in telh. * j v 

nike dela, za kar bo še v e d n e k ^ 
potrebovala materialno in mofio 0 i 
ralno družbeno podporo. Naj| Se 
prej pa j i bo seveda treba zago|8odi 
toviti več učnih prostorov, saj^n° 
sedanji ne zadostujejo več večtame 
jemu številu dijakov in sodobfjkoi 
nejšim učnovzgojnim procev 0 l 

J P v c 
Ob petindvajsetletnici je bi l4) a i j 

gimnazija preimenovana v gimlivo 
nazijo Rudol fa Maistra KamnikpJe ' 
Predlog za to ime je dal odbo ĵ™. 
za postavitev spomenika doma ja 

l jubu, borcu za severno mejo iijjoda 
pesniku generalu Rudol fu Mai|?' z 1 , 

stru-Vojanovu. Delovna skupsy'P1' 
nost šole je predlog sprejela ifte g ai! 
predlagala skupščini občin<fomi 
Kamnik kot ustanovitelju, nafjfan. 
sprejme sklep o p re imenovan ju !^ 
Tak sklep je bi l sprejet 27b, R

a. 
oktobra 1970. kših 

I V A N J U S T I N E ^ 
pum 
fod ] 

bo pri žrebanju v avgustu 1971 raz
delila med vlagatelje vezanih vlog 

99 denarnih nagrad 
in AUSTIN 1300 



NEKAJ IZ ZGODOVINE RAZVOJA ŠOLSTVA NA KAMNIŠKEM 
Razvoj šolstva v vsaki pokrajini je odraz določenega gospo

darskega in družbenega življenja. V tej luči je treba gledati tudi 
Šolstvo Kamnika v preteklosti in danes. 

Srednjeveška mesta, k i so nastajala spričo razvoja obrti in trgo
vine, so iz praktičnih potreb morala že zelo zgodaj poskrbeti za 
izobrazbo svoje mladine. 

Mesto Kamnik je bilo med 
12. in 15. stoletjem zelo po
membno in tako poznano po 
žebljarski, usnjarski, kovaški in 
lončarski obrti, da je bilo drugo 
mesto na Slovenskem — takoj 
fca Ljubljano. Zaradi svojega go
spodarskega pomena in potreb, 
]Ki j ih je terjala trgovina in mest-

uprava, je kraj poskrbel že 
zelo zgodaj za svojo lastno šolo. 
Po nekaterih poročilih, je Kam-
liik imel svojo šolo že leta 
1391. Ta šola je imela celo svo-
Ij lastno poslopje in učitelja. 
[*udi listine iz dobe turških 
K)adov govorijo o šoli v Kam-
fiiku, ker se je morala premak
niti zaradi varnosti iz južnega 
pela mesta v frančiškanski sa
mostan. 

I Šola je bi la privatna in ne 
jdržavna ustanova, učili pa so 
Pogosto nepoklicni učitelji — 
Prganisti in cerkovniki. Prvo 
Pržavno šolo je Kamnik dobil 
pb terezijanskih reformah, k i 
jih je država začela izvajati 
Jato, da bi odpravila svojo vo
jaško in finančno slabost. Nova 
kapitalistična proizvodnja je za-
tevala od proizvajalcev večjo 
azgledanost in več znanja. Z le-
om 1774 je država začela usta
navljati državne osnovne šole -
tivialke, k i b i naj bile v vsaki 
ari, glavne šole v okrožnih in 
ekaterih drugih mestih, v de-
elnih središčih pa normalke. 

V skladu s to šolsko reformo 
le Kamnik dobil trivialko leta 
1780, 1784 pa je dobi l glavno 
talo. 1788 so Kamničani prosili 
deželno oblast v Ljubljani za 
Ustanovitev obrtne šole, k i b i 
telo koristila krajevnim po

trebam. Deželna oblast je na 
ustanovitev pristala, n i pa bila 
pripravljena to šolo vzdrževati. 
Vzdrževanje šol je država pre
vzela šele leta 1869. Do takrat 
pa je bilo to vprašanje prepu
ščeno krajevnim razmeram. 
Zato je pouk v vel iki meri b i l v 
rokah nepedagoškega kadra. V 
Kamniku so leta 1783 prevzeli 
pouk na trivialkah o. franči
škani, za vzdrževanje šol pa so 
skrbeli: mesto Kamnik, gra
ščine Zaprice, Perovo in Križ, 
za glavno šolo pa so dajale pri
spevke tudi občine iz okolice, 
k i niso bile oddaljene več kot 
pol ure. 

V drugi polovici 19. stoletja 
je Kamnik začel postajati indu
strijsko mesto - 1852 je dobi l 
prvo industrijsko podjetje Bo-
rotano, 1876 pivovarno Stare, 
1896 tovarno Špalek (sedanji 
Titan) itd. Gospodarski razvoj 
je vplival na porast prebivalstva: 
leta 1857 je bilo v političnem 
okraju 37.448, 1869 38.204, 
1880 39.079 in 1890 leta 
40.210 prebivalcev. Razvoj in
dustrije in porast prebivalstva 
sta povzročila spremembe v 
kamniškem šolstvu. Število 
otrok je poraslo, trivialka v 
Kamniku je leta 1856 postala 
štirirazredna, vedno večje pa so 
bile potrebe po razvoju stro
kovne šole. Na prošnjo Kamni
čanov je država ustanovila 1885 
obrtno nadaljevalno šolo s 
trgovskim tečajem. Z delo
vanjem je šola pričela šele leta 
1886. Osnovna šola v Kamniku 
se je pred prvo svetovno vojno 
delila na deško in dekliško. Šte
vilo otrok se je v omenjenem 

obdobju v mestni občini Kam
nik gibalo okrog 400, npr. v šol
skem letu 1887/88 je obisko
valo osnovno šolo 208 dečkov 
in 201 deklica, obrtno šolo pa 
88 učencev, v celem političnem 
okraju pa je v istem času obi
skovalo šolo 4222 od 6119 šo
loobveznih otrok. 

Prva svetovna vojna je pouk 
na kamniških šolah precej pri
zadela, saj se je poučevalo dve 
leti v privatnih prostorih, poleg 
tega pa so pouk ovirale tudi na
lezljive bolezni - škrlatinka in 
španska. 

Posledice vojne so se odprav
ljale počasi. Industrija se je za
čela obnavljati sredi 20. let, ko 
so nastala celo nekatera nova 
podjetja, npr. Eta 1923, Svi-
lanit 1937, vsega skupaj pa je 
delovalo okrog 15 podjetij. 

Obnavljati so se začele tudi 
šole. Nova jugoslovanska država 
starega šolskega sistema ni iz-
premenila. Osnovna šola v Kam
niku je postala petrazrednica, 
bila pa je prav tako ločena na 
dekliško in deško kot pred voj
no. Leta 1919 se je obnovila 
tudi obrtno nadaljevalna šola. 
Njeno vzdrževanje ni bilo ure
jeno, država se ni hotela ob
vezati, da bo krila 2/3 stroškov, 
zato so se morali Kamničani za 
to šolo znova borit i . Vprašanje 
vzdrževanja ni bilo urejeno vse 
do konca stare Jugoslavije. Va
jenci so morali plačevati šol
nino, k i je znašala 70 dinarjev 
za 7 mesecev pouka, mestna 
občina pa je morala kr i t i pri-
mankljaj. Šolo je vodil poseben 
šolski odbor, k i so ga voli l i na 
vsake tri leta. Akt ivno in pa
sivno voli lno pravico je imel 
vsak obrtnik, k i je imel pravico 
imeti vajence, in tisti, k i so da
jal i šoli vzdrževalnino nad 100 
dinarjev. 

Po prvi svetovni vojni se je veliko 
govorilo in razpravljalo tudi o usta

novitvi meščanske šole v Kamniku, 
k i naj bi dopolnjevala osnovno
šolsko izobrazbo in usposabljala 
kader za vedno večje potrebe pro
izvodnje, zlasti obrtnikov in kmeto
valcev. Ker pa velika večina občin 
kamniškega političnega okraja ni 
bila pripravljena šolo vzdrževati, je 
do njene ustanovitve prišlo šele v 
šolskem letu 1939/40. Zajemala je 
šolski okoliš občin: Kamnik, Ko
menda, Kamniška Bistrica, Sela, 
Šmartno v Tuhinju, Tuhinj in Mot-
nik. 

Šolski prostori, sezidani leta 1882 
na glavnem trgu, pouku niso več 
ustrezali, zaradi porasta števila 
otrok in namere, da bi se ustanovila 
meščanska šola, pa so bi l i tudi pre
majhni. Zato se je občina Kamnik 
odločila, da bo zgradila novo po
slopje. Leta 1929 je odkupila žup
nijsko zemljišče ob križišču Kranj
ske in Ljubljanske ceste, a z gradnjo 
je začela šele tik pred vojno. Stavbo 
(sedanjo osnovno šolo T. Brejc) so 
dogradili Nemci, k i so prvotni načrt 
izpremenili in odstranili stolp z uro, 
k i b i moral stati pred šolo. 

Šolstvo v Kamniku med obema 
vojnama ni naredilo bistvenega na
predka. Žalostno je, da Kamnik kot 
industrijsko mesto ni imel nit i po
polne osnovne šole. Ta je bila t ik 
pred vojno (31. marca 1941) še ved
no petrazredna ( s 350 otroki in 10 
učitelji), čeprav je že avstrijski šol
ski zakon 1869 predpisal osemletno 
šolo, n i pa imel nobene srednje šole, 
celo za dopolnilni šoli - obrtno in 
meščansko - se je bilo treba borit i . 

Med vojno je okupator pripeljal 
svoje učitelje. Pouk naj bi služil raz-
narodovalni pol i t ik i , zato se je po
učevalo v nemškem jeziku, slo
venska šolska knjižnica je bila uni
čena. Torej je okupacija naredila 
tudi šolstvu ogromno škodo. 

Ker je bilo mesto središče okupa
cijske uprave, se tu partizansko šol
stvo ni moglo razviti in slovenske 
šole so ponovno začele s svojim de
lom 1945. Z rednim delom so za
čele: osnovna šola, k i je oktobra 
1945 imela 379 otrok in 11 uči
teljev; 20. novembra 1945 je začela 
z 10-urnim tedenskim poukom obrt
na šola, v katero se je prijavilo 127 
vajencev. Meščanska šola se ni ob
novila, pač pa je Kamnik dobil 'gim
nazijo in je b i l tako položen te
meljni kamen za srednjo šolo, ka
tero so krajevne potrebe že- dolgo 
narekovale. 

A . K. 
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VII. srečanje mladih 
tehnikov Jugoslavije 
Svet Ljudske tehnike Slovenije skuša vseskozi približati 

tehniške dosežke v svetu širšim ljudskim množicam. Še 
posebno pozornost pa je vsa leta delovanja posvetila ce
lotna družbena organizacija Ljudske tehnike v Jugoslaviji 
vzgoji mladega rodu. Prenašanje izkustev in znanja naj
mlajšim se je obrestovalo v mnogih zvrsteh dejavnosti teh
nike. Na področju Slovenije je danes veliko število članov 
Ljudske tehnike, k i delujejo v poedinih k lubih, krožkih in 
raznih sekcijah. Področni mestni in občinski sveti ter od
bor i Ljudske tehnike sirom po Jugoslaviji prirejajo vsako 
leto tekmovanja in srečanja mladih tehnikov v ožjem in 
širšem obsegu. Letos bo tako srečanje v prvih dneh me
seca julija 1971 in sicer v Velenju, k i bo že VII. SRE
ČANJE M L A D I H T E H N I K O V J U G O S L A V I J E . Ker pa 
bo to šele prvo srečanje v Sloveniji, se posebno vztrajno 
pripravljajo nanj slovenski brodo in avio modelarji, foto-
amaterji, avtotehniki, radioamaterji, raketarji, kmetijski 
tehniki, motonavtiki, jadralci in še mnogi drugi. 

Vsebinsko bo spored tega srečanja dokazal delavnost 
in tehniško izobraženost mladine, vključene v katerokoli 
zvrst Ljudske tehnike. V tem času bodo potekala tudi 
razna tekmovanja med mladimi tehniki iz vse Jugoslavije. 
Pripravljena je izbrana foto razstava mladih fotoamaterjev 
ter fotokinoamaterjev. Tudi modelarji vseh zvrsti mode-
larstva bodo razstavljali svoje najlepše modele v Velenju. 
Pestrost in razgibanost mladih tehnikov na tem srečanju 
bo znatno povečalo sodelovanje pionirjev in mladincev v 
raznih tekmovalnih kviz ih. Zatorej bodo vse dejavnosti 
pionirjev na VII . srečanju mladih Jugoslavije vključene 
tudi v tekmovanje J U G O S L O V A N S K I H P ION IRSK IH 
I G E R 1970 - 1972 - TISOČ R A D O S T I . 

Mladi tehniki iz vse naše domovine bodo ob tem sre
čanju izmenjavali delovne izkušnje ter ob novih poznan
stvih utrjevali prijateljstvo. Organizacijsko delo srečanja 
bodo neposredno razporedili člani Ljudske tehnike iz Ve
lenja ob Pomoči S V E T A L J U D S K E T E H N I K E SLO
V E N I J E , mnogih aktivistov Ljudske tehnike ter drugih 
družbenih dejavnikov, k i j im je vzgoja mladega rodu na
čelo življenja. Tudi člani Ljudske tehnike s kamniškega 
področja se bodo udeležili tega srečanja, s seboj pa bodo 
povabili • tudi svoje prijatelje, mladince in pionirje, da 
bodo spoznali obširno delo in naloge Ljudske tehnike v 
naši domovini. 

N O V A K BOŠTJAN 
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• Sestavljamo brošure, izdajamo prospekte, dajemo informacije radovednim 
^praševalcem od bl izu in daleč, znanstvenikom, turistom in novinarjem, pa 
Smo nemalokrat v zadregi, kaj naj j im povemo o naših krajih in o naši 
okolici , od kod naj črpamo podatke, kje naj najdemo zanesljive ugotovitve. 
w Res naletimo v tem in onem zgodovinskem delu, razpravi ali knjigi na 
nekaj podatkov, nekaj poročil in sem in tja na kak datum iz naših najsta
rejših časov. Vendar pa ne več in ne obširneje kot sodi v okvir takega dela. 
j edno pa tudi nimamo takih zanesljivih virov pri roki in po navadi zgubimo 
jlosti časa, da j ih najdemo. Kdaj bomo prišli tako daleč, da bomo vse, kar je 
Ržno in pomembno za nas, za naše mesto in za vse kamniško-domžalsko 
Področje, zbrali in strnili na enem mestu? Vs i t i kraji od Motnika, Kamnika 
ju Komende do Mengša, Domžal in Moravč so stoletja doživljali enako usodo 
W bih dolgo združeni v isti upravni enoti, v enem okraju. Vsi tudi nekako 
tužno, drug ob drugem, stopijo na pozorišče zgodovinskih dogajanj na 
haših tleh. 
i Hvalevredno je, da v kamniški in domžalski občini izdajamo lastni glasili, 
H dajeta tudi prostor zgodovinskim ugotovitvam in tako seznanjata bralce s 
Preteklostjo naših krajev, obenem pa vzbujata ljubezen do domačega kraja, 
Po ohranjevanja in čuvanja zgodovinskih spomenikov in znamenitosti. 
I Sestavek, k i ga pričenjamo danes, seveda ne bo nikakršno oblikovano 
fgodovinsko delo. To bo zgolj od tu in tam zbrano gradivo, k i bo na voljo 
pedočemu zgodovinarju, da še kaj doda ali pa izloči, ker bo odveč in manj 
razno, ali pa se bo izkazalo kot netočno in zgodovinsko neutemeljeno. Naš 
famen je, da skupaj pokramljamo o najstarejših dogodkih pr i nas, da j ih 
pkorekoč izluščimo iz zgodovine in se seznanimo z njimi. Tembolj, ker z 
too gotovostjo lahko trdimo, da je Kamnik vsaj 750 let že mesto, 50 let 
Itoprej pa si je najbrž pridobil tržne pravice. Ob skopih podatkih, k i so nam 
jja voljo in ob pomanjkljivih pismenih dokazih iz tistih časov, se skoraj ne b i 
flpali dati našemu sestavku naslov „800 let Kamnika " , čeprav precej zanes
ljivo lahko domnevamo, da je Kamnik pred 800 leti že imel značaj trga in 
ferjetno tudi vse tržne pravice. Take pravice so gospodujoči podeljevali kra
jam kar ustno, zato so pisani viri mnogo mlajši, kot pa so bile pravice, k i si 
Ph je kraj pridobil . 
! Tako bomo torej v prihodnjih številkah Kamniškega občana nanizali vse 
Podatke, k i govorijo o prvi dobi kamniške zgodovine. Najprej bi seveda 
Poizkusili ugotoviti, kdo je sezidal Stari grad in kasneje Mal i grad. Podrobno 
,"i pregledali, kako so gospodarji obeh gradov, mogočni andeški grofje širili 
Svoj posest in si izbrali Kamnik za sedež svojega bodočega ozemlja, k i naj b i 
lagalo tja preko Dalmacije in Hrvatske do Balkana. Ugotovil i bomo, daje b i l 
Kamnik prvo glavno mesto Kranjske in daje enoglavi andeški orel postal grb 
kranjske. V ide l i bomo, kako so andeški grofje s plemstvom iz naših dežel 
phajali na križarske vojne v Palestino. Kako je Bertold IV. postal vojvoda 
'eranski in zaročil svojo hčer z nečakom Nemanje, velikega župana Srbije 
! Raške, da bi z ženitno pogodbo zagotovil zavezništvo teh dežel. Kako so v 
asih krajih kovali denar in kako je kamniški denar postal plačilno sredstvo 
'* Ogrskem. Nazadnje b i navedli, s kakšno pravico si je češki kralj Otokar II. 
:*stil pravico do naših dežel, potem ko so z nerodovitno Nežo Andeško 
''-Umrle tri vladajoče rodbine na Kranjskem in kako je slednjič Kamnik prišel 
od Habsburžane. S tem smo že nakazali okvir in obseg našega prizadevanja. 

IRI Z A KAMNIŠKO Z G O D O V I N O * 
Prcdno se lot imo naše naloge, preglejmo še vire za našo ožjo zgodovino v 

'pvenskem jez iku. Mimo splošnih znanstvenih in poljudnih knjig, k i so jih 
^a l i starejši zgodovinarji Fran Kos, Josip Stare, Josip Gruden in drugi, sta 
!°drobno raziskovala kamniško zgodovino Janez Parapat in Ljudcvit 
tiasnv. Parapat je b i l eden prvih zgodovinarjev, k i so obravnavali našo pre-

j^klost v slovenskem jeziku in vnet raziskovalec dogodkov na naših tleh, zato 
" posebej zasluži našo pozornost. 

zbiral zgodovinsko gradivo po vseh arhivih, k i so mu b i l i dosegljivi. Čeprav se 
je zavedal, da zbrano gradivo ni popolno, je začel pisati zgodovinske raz
prave. Pri tem ga je vodilo načelo, da bodo sicer pisali našo domačo zgo
dovino tujci in narodni odpadniki, k i jo bodo kroj i l i po svoje. Tako je začel 
v Letopisu Matice slovenske objavljati svoje Doneske k zgodovini kranjskih 
mest: I. Radovljica, II. Kočevje in III. Kamnik (1876). K o je v letu 1872 
prišel na Vranjo peč kot župni upravitelj, je prebrskal vse kamniške arhive. 
Ugotovil je 165 zanesljivih letnic iz kamniške zgodovine. Vs i kasnejši zgodo
vinarji navajajo Parapata, ko pišejo o kamniški zgodovini, tako tudi Stiasnv. 

Parapat je b i l tudi numizmatik (zbiralec in poznavalec starega denarja) in 
pisatelj. Seznam njegovih zgodovinskih in književnih spisov ter prevodov 
obsega 63 del. Bi l je menda prvi, k i je prevajal španska dela v slovenski jezik. 
Kot odbornik Slovenske matice je peš hodi l iz Vranje peči v Ljubljano na 
seje. Umr l je v Zagradcu na Dolenjskem 7. aprila 1879, 42 dni potem, ko se 
je preselil z Vranje peči. 

E Z P A R A P A T - U T E M E L J I T E L J KAMNIŠKE Z G O D O V I N E 
' J a n e z Parapat je b i l utemeljitelj kamniške zgodovine in sploh prvi, k i j e 
biral gradivo za slovensko zgodovino. Rod i l seje 9. decembra 1838 v Ljub

i c i . Oče je bi l iz Istre, mati pa s Kočevskega. Čeprav po rodu ni bi l 
Plovenec, je kot dijak postal navdušen Slovenec, Jugoslovan in Slovan. Za
jemal s c j e z a organizacijo slovenskega zgodovinskega študija. Ko t kaplan je 

V Doneskih za zgodovino Kamnika je Parapat tudi poznal zgodovinarje, 
naj pišejo slovensko zgodovino. 

K o izroča tisku te svoje Doneske, obžaluje, da iz njih ne more sestaviti 
prave zgodovinske knjige, kakor b i se za tako mesto, kot je Kamnik, spo
dobilo. Še tega ne more ugotoviti, kdaj je Kamnik postal mesto. Z zado
voljstvom ugotavlja, da je lahko pregledal farni arhiv, medtem ko mu mest
nega niso dovoli l i pregledati. „To je tem bolj žalostno," pravi Parapat, ker je 
pri nas mnogo čislanih gospodov, k i se podvizajo svoje arhive razkazovati 
tujcu, zapirajo pa j ih domačemu zgodovinarju." Končno izraža Parapat za
čudenje, da so številni slovenski pisatelji tako mlačni do domače zgodovine. 
, ,A l i ne vidite, da jo obdelujejo skoraj sami tujci in odpadniki? In t i ljudje, 
ali ne sestavljajo in pišejo slovenske zgodovine po svojih, nam neprijaznih in 
celo sovražnih nazorih, s katerimi inozemcem in nevednežem vcepljajo na
pačne pojme o naši preteklosti in sedanjih naših razmerah? A l i morate pač 
pri tem roke križem držati? Dimičeva Kranjska zgodovina je nemška, zgodo
vina Ljubljanske škofije se nam obeta v nemščini, vse nemško, in zopet 
nemško in to sedaj, ko sc tol iko govori in piše o slovenskem razumništvu, o 
slovenski učenosti! Kje so slovenski učenjaki, mladi in stari, da rešijo, kar je 

našega? Vel iko je še nepreiskanih arhivov za našo zgodovino. Treba je dvig
ni t i zaklade in pokazati svetu, da naša preteklost ni tako borna in neznat
nega vpliva na občno evropejsko, kakor si mnogi domišljujejo v svojem 
sovraštvu do slovenstva, drugi pa v svoji malosrčnosti." 

E D I N A K N J I G A O K A M N I K U 
Leta 1894 je napisal in izdal v samozaložbi kamniški učitelj Ljudevit 

Stiasnv prvo knjigo o Kamniku pod naslovom , . K A M N I K , zemljepisno-zgo-
dovinski opis" . Tisk je oskrbela tiskarna Kleinmavr in Bamberg v Ljubljani. 
To je dozdaj edina knjiga o Kamniku. Pisatelj, k i je bi l tudi rojen v Kamniku 
in j « bi l znan športnik in popotnik, se je s posebno ljubeznijo lo t i l opisovanja 
svojega rojstnega mesta. V prvem poglavju obravnava zgodovino mesta po 
stoletjih, meščane, mestni zbor, sodišče in meščansko korporacijo. Našteva 
tudi vse znane sodnike, župane in predsednike meščanske korparacije. 

V drugem poglavju navaja zgodovino fare, frančiškanskega in mekinjskega 
samostana, zgodovino špitala ter raznih bratovščin in ustanov. 

V tretjem poglavju obravnava zgodovino šole. To poglavje je sorazmerno 
zelo obširno, kar ni nič čudnega, saj je bi l sam šolnik in je našel še mnogo 
gradiva o šolstvu. 

Stiasnv je imel srečo, da je dobil na voljo tudi ves mestni arhiv in arhiv 
meščanske korporacije, k i ga Parapat ni mogel pregledati. Parapat se v svojih 
Doneskih o zgodovini Kamnika pritožuje: „Mestni arhiv je menda v stanu, v 
kakršnem ga neradi kažejo. Prav imajo, saj o starodavni ustanovi sivomašnice 
leta 1232 in o imenitnih pravicah do obširne Bistrice vrl i Kamničanje ne 
vedo skoraj nič, kar je v nekaterih okoliščinah menda tudi prav. Iz teh 
neugodnih razlogov niso torej naši doneski taki, kakoršnih smo si želeli. K o 
izročam čitateljem naslednje doneske, obžalujem, da j ih ne morem dati v 
obl ik i poprejšnjih (kot o Radovljici in Kočevju, opomba I. Z.) Kamnik, o 
katerem enako Kranju še tol iko ne vemo, kdaj je postal mesto, je bi l v 
davnih časih tako imeniten, da so se nam naši doneski zdeli prepičli, sestaviti 
zgodovino njegovo." 

Po dvajsetin letih je b i l verjetno mestni arhiv že tol iko urejen, da so ga 
lahko pokazali. Stiasnv ga je v celoti pregledal in vse važnejše ugotovitve 
objavil. Pri drugih navedbah pa se naslanja na podatke, k i so j ih zbrali 
Parapat in zgodovinarja Dimitz i n Schumi. 

Stiasnvjeva knjiga o Kamniku , k i ima 175 strani in je danes že prava 
redkost, objavlja v dodatku še nekaj življenjskih podatkov o glasovitih Kam-
ničanih. Tiskarna je vključila med vsebino slike Beneschovih risb iz nemško 
pisane knjige: „ V pokrajini kamniške železnice." 

Prvi poizkusi zbiranja podatkov o domači zgodovini so navduševali mladi 
rod in ga utrjevali v njegovi ljubezni do slovenske zemlje in do slovenskega 
jezika. Kamniški pesnik An ton Medved je v svojih prvih zgodovinskih igrah 
posegel v našo najstarejšo zgodovino. Njegova prva zgodovinska igra je V i 
ljem Ostrovrhar, k i je leta 1894 izšla v „Domu in svetu". Medvedje v uvodu 
v duhu zgodovinarja Parapata vzk l ikn i l : 

Slovenec nima zgodovine, 
Da slavne b i opeval sine, 
Tako golčali so - golče, 
zakaj, odklej, kdo zna, kdo ve? 
Zato menda ne bodem visel, 
Če prosto tu izrazim misel: 
Povestnico naš rod ima, 
A ne uči se je, ne zna. \ 
Sicer od vzhoda do zahoda. 
Povest človeškega zaroda, 
Junakov bojev, vede, mest, 
Vse tudi naša je povest. 
Če nekdaj rod naš bi l je tlačen, 
Zdaj diše prost, živi ojačen, 
Le čaka iskrenih duhov, 
Da mu otmo časti sinov. 
Na delo torej, na ledino! 
Imamo dolgo zgodovino . . . ! 

N A D A L J E V A N J E S L E D I ! 
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Delovni kolektivi čestitajo ob 30-letnici O F 
in prazniku dela 

Občni zbor Planinskega 
društva Kamnik 

Na občnem zboru planinskega 
društva Kamnik, konec marca, je 
predsednik društva Karel Benkovič 
med drugim dejal: 

V minulem letu je upravni odbor 
društva usmerjal svoje delo in delo 
odsekov po programu in smernicah, 
sprejetih na lanskem občnem zboru 
društva. Upravni odbor je predvsem 
skušal koordinirati delo odsekov, 
usmerjati njihovo delo in j im pr i 
tem pomagati. 

A O je deloval (ob nekaterih iz
jemah) največ v domačih gorah, 
organiziral je plezalno šolo in sprejel 
več novih članov. V začetku meseca 
maja je skupaj z G R S organiziral ve
leslalom s Kamniškega sedla. Ta ve
leslalom, imenovan Štuparjev me-
morial, je postal že tradicionalen. 
Prireja se vsako leto v mesecu aprilu 
ali maju, kar je odvisno od snežnih 
razmer. 

U O skuša odseku pomagati pr i 
raznih odpravah, tečajih in pri na
bavi sodobne opreme. 

Propaganda je organizirala več 

Eredavanj s planinsko tematiko, ka-
or tud i več izletov v domače gore. 

Udeležba na izletih ni bila preveč 
številna, vendar so bi l i udeleženci po 
večini zadovoljni. Želeli b i , da b i se 
takih izletov udeleževal čim širši 
krog plarrincev oz. prijateljev pri-
rode. Tudi v bodoče bomo skušali 
organizirati čimveč izletov v do
mače, po možnosti pa tudi v tuje 
gore. Živimo v času, ko se tempo 
življenja neprestano stopnjuje. Me
hanizacija se širi, prometa na cestah 
je vedno več, vsem se mudi v službo, 
iz službe, pri delu doma in ne vem 
kje še vse. Časa za razvedrilo, tu 
misl im na razvedrilo v prirodi, ni 
več ali pa pri vsej naglici ali prezapo
slenosti nanj pozabimo. Posledice 
tega tempa se zelo rade pokažejo pri 
zrahljanemu zdravju preveč obre
menjenih delovnih ljudi. Zato naša 
organizacija vedno vneteje propagira 
izlete v naravo, najsi bodo to orga
nizirani al i pa tudi individualni iz
leti. Važno je le, da si delovni ljudje 
iščejo svojo rekreacijo v prirodi, 
proč od megle, prahu, dima, saj, 
gneče in ne vem kakšnih dobrot c i 
vilizacije še. Planinec je lahko vsak 
ne glede na leta, mlad ali star, samo 
da se čuti sposobnega peš hoje. Če 
že ne za celodnevne ali večdnevne 
ture v gore, pa vsaj eno ali večurno 
pešačenje po brezprašni pot i v senci 
gozda. M i nikogar ne silimo in tudi 
nočemo sil it i , da nas posnema. Pač 
pa samo svetujemo in od časa do 
časa organiziramo in peljemo ude
ležence v bližnjo; oko l i ca ali na ture 
v gore. 

Da b i planinarjenje postalo do
stopno čim širšemu krogu delovnih 
ljudi, posebno pa naši mladini, smo 
v okviru našega mladinskega odseka 
organizirali na osnovnih šolah v 
Kamniku in Stranjah planinsko šolo. 
V tej šolo ali tečaju ali kakorkol i že 
to imenujemo, naši predavatelji ude
ležence seznanjajo s problemi, na 
katere lahko naletijo na izletu ali 
turi v gore. Predvsem j ih seznanjajo 
z opremo, k i naj jo ima planinec. 
Nadalje j ih seznanjajo s spoznava
njem orientacije, vremena in nevar
nosti na poti in v gorah. V to šolo je 

vključeno tudi predavanje iz prve 
pomoči. 

Vsakdo, k i bo to šolo absolviral, 
se bo lahko z večjim zaupanjem vase 
podal v gore in bo tura mnogo za
nimivejša ter lepša in ne nazadnje 
varnejša za udeleženca. 

Da so poti po gorah prehodne in 
zavarovane, skrbi pri društvu marka-
cijski odsek. Preteklo leto je bilo 
tudi evropsko leto varstva narave. 
Tud i mi smo planirali nekaj akcij 
spoznavanja in zaščite prirode. 

Gospodarski odbor je imel na 
skrbi oskrbo postojank na Kam
niškem in Kokrškem sedlu ter Sta
rem gradu. V veliko pomoč oskrbe 
obeh visokogorskih postojank sta 
tovorni žičnici, od katerih je žičnica 
na Kokrško sedlo že precej dotra
jana. Poleg tega pa je bila spodnja 
postaja v vel iki nevarnosti, ko se je 
meseca julija skoro tik nje ustavil 
velik zemeljski plaz, k i je privršal 
izpod vrha Kokrškega sedla. Žičnica 
na Kamniško sedlo je bila lansko 
leto dokončno dograjena, za kar gre 
poleg našemu gradbenemu odboru 
posebna zahvala PZS za izdatno f i 
nančno pomoč. Glede gradnje no
vega doma na Kamniškem sedlu se 
je situacija precej spremenila. Po po
svetu s predstavniki PZS in ogledom 
na mestu samem smo prišli do pre
pričanja, da tako vel ikih sredstev za 
izgradnjo novega doma v pro
jektirani velikosti, ne bo mogoče 
zbrati (cena leta 1969 ca. 200 starih 
milijonov). Ker pa je stanje sedanje 
koče kritično zaradi dotrajanosti in 
ker manjka tudi prostor za preno
čišča, smo se odloČili, da staro kočo 
adaptiramo tako, da bi jo le delno 
povečali in popravili najnujnejše. 
Napravili b i večji vodni rezervoar, 
uredili sodobne sanitarije (stranišča, 
umivalnice), povečali dnevni prostor 
in kuhinjo ter zvišali število ležišč 
od sedanjih 45 na ca 90 - 100. 
Tako preurejena koča bo lahko še 
precej služila svojemu namenu. 

Če pa bo v bodočem razvoju tu
rizma na našem območju in ob 
eventualni zgraditvi osebne žičnice 
na sedlo nastala potreba po dodat
nih kapacitetah, se bo lahko reali
ziral projekt, k i je b i l v programu. Z 
razvojem turizma, posebno sta
cionarnega, se v Kamniku ne mo
remo posebno pohvaliti. Ta v zad
njih letih nekako stagnira. Tega pro
blema pa mi planinci ne bomo rešili. 
Lahko pomagamo po svojih močeh 
tako, da skrbimo za redno poslova
nje naših postojank in da skušamo 
goste čim bolj zadovoljiti. 

Rad bi vas spomnil tudi na našo 
revijo Planinski vestnik, k i izhaja 
redno mesečno v lepem barvnem 
ovitku na preko petdesetih straneh s 
pestro tematiko za vsakega nekaj, 
od alpinizma preko pohodov po do
mačih in tujih gorah do sprehodov 
po gričevjih. Mis l im, da za 50 N-din 
letno pri nas ni kvalitetnejše revije. 

Ob zaključku naj vas še enkrat 
pozovem v naravo, v gore, ker se le 
na svežem zraku ob čisti studenč-
nici , v senci košatih dreves ali v 
soncu višin delovni človek spočije in 
si nabere dovolj moči za jutrišnji de
lovni dan. 

I N D U S T R I J S K I K O M B I N A T 

S V I T Kamnik 

Č E S T I T A Z A 1. M A J V S E M D E L O V N I M L J U D E M 

Priporoča svo j e i z d e l k e z a široko potrošnjo: 

— p u r o l , v e r o l , neos t ik , m e b l o t o n , l esk , m o t o g r i l 
k o t t u d i tehnično k e r a m i k o , e l e k t r o i z o l a c i j 
s k i m a t e r i a l , m o d n e g u m b e 

T E K S T I L N A T O V A R N A »SV I L A N I T« K A M N I K 

V A M N U D I : 

— brisače za d o m , plažo i n po t o van j e i z U N I , 
V E L U R i n T W I N F R O T I R J A 

— k o n f e k c i j s k e i z d e l k e i z f r o t i r j a 
— moške k r a v a t e i z s i n t e t i k e , i z d e l a n e po e v r o p s k i 

m o d i 

S e priporočamo! 

O b p r a z n i k u d e l a 
čestita v s e m občanom 
i n k u p c e m 

LONČARSKA 
O B R T N A 
Z A D R U G A 
K O M E N D A 

Čestitkam ob p r a z n i k u 

r e p u b l i k e se pridružuje 

P E K A R N A IN 

SLAŠČIČARNA 

V E S N A Kamnik 

Obrtno podjetje 

SLOGA 
Moste pri Komendi 

čestita 
v s e m de l o vn im l j udem 
ob 1. ma ju 

L J U B L J A N S K A 
B A N K A 

podružnica K A M N I K 

čestita v s e m v l a g a t e l j e m ] 
h r a n i l n i h v l o g , potroš
n i k o m i n v s e m občanom j 
z a 1. ma j 

Čestitkam za p r a z n i k d e l a i n 30. o b l e tn i c o O F 
se pridružuje 

Industrija pohištva S T O L Kamnik 
i n priporoča svo je i z d e l k e . 
I z d e l u j e m o : r a z n e v r s t e k o m p l e t n e pisarniške op r eme 
za sodobno pisarniško pos lovan j e , v se v r s t e k v a l i t e t 
nega sedežnega pohištva, k l u b s k i h , r e s t a v r a c i j s k i h , j e 
d i l n i h g a r n i t u r i n k i n o fote l jev . 

MENINA 
tovarna pogrebne opreme K A M N I K — šmarca 

čestita za d e l a v s k i p r a zn ik 1. ma j v s e m občanom 
in s vo j im od j ema l c em 

\ r 
Državna založba 
Slovenije 

Knjigarna in 
papirnica Kamnik 
čestita 
za p r a z n i k d e l a v s e m 
c e n j e n i m o d j e m a l c e m 

N a z a l o g i i m a m o vso 
s t r o k o v n o i n l epos l o vno 
l i t e r a t u r o t e r šolske 
k n j i g e . S p r e j e m a m o n a 
ročila za knjižne z b i r k e 
v s u b s k r i p c i j i . 
Se priporočamo! , 

G O Z D N O 
G O S P O D A R S T V O 
L J U B L J A N A 

K O L E K T I V 
O B R A T A K A M N I K 

čestita 

v s em občanom 
za p ra zn ik de la 

V s e m gos tom 
i n občanom čestita 
o b d n e v u r e p u b l i k e 

GOSTINSKO 
P O D J E T J E 

P L A N I N K A 
iz Kamnika 

C e n j e n i m gos t om 
se priporoča! 

KOMUNALNO 
PODJETJE 
KAMNIK 

ČESTITA 

O B P R A Z N I K U D E L A j 

V S E M OBČANOM 

ALPINISTI SO POROČALI NA OBČNEM ZBORU 

Lanski uspehi naših 
alpinistov 

V preteklem letu smo opravili v naših in tujih gorah dvestoštirideset vzpo
nov, od tega 185 letnih in 55 z imskih. Če naredimo pregled vzponov po 
težavnosti, je bi lo vzponov od I. do III. težavnostne stopnje 130, IV. težav
nostne stopnje 50, V . 44, in V I . težavnostne stopnje 14 vzponov. Posebej b i 
omenili naslednje uspehe: 

prvenstveni vzponi : 
VEŽICA - spominska smer Marjana Perčiča IV. težavnostne stopnje, 

plezala Janez Kosec in Bojan Pollak; 
ČMAŽEVSKI T U R N - smer BB cona V , plezala Aco Berlec in Franc 

Bauman; 
Zajeda v Z A D N J I L A S T O V I C I v Zahodnih Juli jcih, ocena IV, plezal 

Tine Str itof s soplezalcem iz Nove Gorice. 
Važnejše ponovitve pa so: 
2. ponovitev Majske smeri v zahodni smeri Planjave; plezala Lojze Jerman 

in Tine Stritof; 
ponovitev smeri čez plošče v Skut i , plezala Tine Stritof in Lojze Jerman; 
smer nad slapom v južni steni Planjave, 
1. letno ponovitev sta opravila Srečo Podbevšek in France Malešič, 
1. zimsko ponovitev Janez Volkar in Miha Lah. 
V Avstri j i so v Grossglocknerju Tone Trobevšek, Janez Uršič in Ivo Mušič 

preplezali Lammerjevo smer. 
V Italiji sta Janez Kosec in Bojan Pollak preplezala Dibonov raz v Ve l i k i 

C in i in severno steno Male Cine. 
Vzpona na grški Ol imp sta se udeležila Štefan Kukovec in Franci Berlec. 
N a WeTššmtes in AUalinhorn v švicarskih A lpah se je povzpela Z inka 

Slapar. 
Jesenskega tabora v Zahodnih Julijcih v Italiji so se udeležili: Julči Ba lut , ' 

A c o Berlec, Tine Stritof, Lojze Jerman in France Malešič. Preplezali so 
Comicijev raz v Divji koz i , S V vzhodni raz v Višu, Črni graben in Osrednji 
kamin v Mali devici in že omenjeni prvenstveni vzpon po zajedi v severni 
steni Zadnje lastovice. 

V zimski sezoni smo organizirali sedaj že tradicionalno smučarsko prven
stveno tekmovanje Mladinskega odseka, Gorske reševalne službe in A lp in i 
stičnega odseka ter Štuparjev memorial na Kamniškem sedlu. Udeležili smo 
se smučarskega tekmovanja pod Storžičem ter V T K memoriala pod Je-
lovcem. 

V društveni pisarni se sestajamo vsak četrtek. V februarju smo začeli z 
organizirano plezalno šolo in jo uspešno končali s sprejemom pripravnikov 
med alpiniste. V pretekli sezoni je b i l poseben poudarek na vzgoji mladih in 
prepričani smo, da uspeh ne bo izostal, saj alpinističen odsek šteje danes 
poleg 20 aktivnih alpinistov še 21 starejših in 8 novih pripravnikov. 

V letošnji sezoni imamo v načrtu alpinistično odpravo v Poljske Tatre, 
kratek ledeniški tečaj pod Grossglocknerjem ter poslati dve najboljši navezi v 
Centralne Alpe. 

Volje imamo na pretek, znanja nam ne manjka, tudi društvo nam pomaga 
po svojih najboljših močeh, a seveda ne zmore vsega. Tako ostaja nas alpini
stični odsek, k i je eden največjih v Sloveniji, v kamniški športni javnosti 
neopazen, mislimo pa, da neupravičeno. 

Obrtno podjetje USLUGA Kamnik 
čestita ob p r a z n i k u de la v s e m občanom 

Ob p r a z n i k u de la čestita vsem de l o vn im l judem 

TOVARNA USNJA KAMNIK 
In priporoča svoje kvalitetne izdelke 

P O D J E T J E 

» K A M N I K « v Kamniku 
Č E S T I T A V S E M D E L O V N I M L J U D E M 
O B P R A Z N I K U D E L A I N D N E V U O F 

Naročnikom i n k u p c e m n u d i m o : 
— a m o n i t a t n a praškasta r a z s t r e l i v a , vžigatno v r v i c o , 

r u d a r s k i i n l o v s k i s m o d n i k , r a z n a d r u g a vžigalna 
s r eds t va , i z d e l k e z a ogn jemete , pirotehnično g a 
l a n t e r i j o i n l o v s k e p a t r o n e 

•risk. 
to(l 

Z a 1. m a j čestita v s e m d e l o v n i m l j u d e m i n s v o j i m 
c e n j e n i m naročnikom 
o b r t n o i n montažno pod je t j e 

Z A R J A K A M N I K 
s s v o j i m i o b r a t i : 

— E L E K T R O , instalacije 
— I N S T A L A C I J E , vodovodne instalacije, 

centralna kurjava, klimatske instalacije, 
kovinske konstrukcije, kleparstvo 

— P L E S K , pleskarstvo, slikarstvo in steklarstvo 

Splošno gradbeno podjetje 

G R A D I T E L J K A M N I K 
o p r a v l j a v s a g r a d b e n a d e l a v s eh v r s t : v i s o k e i n n i z k e 
g radn j e , i n d u s t r i j s k e g radn j e , g r a d n j e s t a n o v a n j s k i h 
o b j e k t o v i n s t a n o v a n j z a t r g . 

O b p r a z n i k u d e l a čestita v s e m s v o j i m p o s l o v n i m 
p a r t n e r j e m i n d e l o v n i m l j u d e m . 

Živilska industrija Kamnik 
P R I P O R O Č A S V O J E K V A L I T E T N E I Z D E L K E I N 
Č E S T I T A V S E M D E L O V N I M L J U D E M 
O B P R A Z N I K U D E L A I N P R A Z N I K U O F 

Za 
ne 
VOl 

spi 

Montažno podjetje A L P R E M Kamnik 

čestita z a p r a z n i k d e l a i n priporoča s vo j e i z d e l k e 
i n u s l u g e 

I zde l o van j e i n montaža o k e n , v ra t , v e t r o l o v o v , p r e 
g r a d n i h s t en , f asad i t d . i z a l u m i n i j a . 
O p r e m a za samopostrežne i n klasične t r g o v i n e v s eh 
vrs t . S t a v b n o ključavničarstvo. 

T R G O V S K O P O D J E T J E 

» K O Č N A « Kamnik 

priporoča ob i sk v s v o j i h p o s l o v a l n i c a h 

i n čestita za 1. ma j v s e m občanom 

T I T A N 
tovarna kovinskih izdelkov in livarna Kamnik 
p r o i z v a j a : f i t i nge črne i n 
n a v a d n e i n cil indrične — 

p o c i n k a n e — ključavnice 
obešanke n a v a d n e i n c i 

l indrične — gospod in j ske strojčke — u l i t k e za s i v e i n 
t e m p e r n e l i t i n e 
C e n j e n i m o d j e m a l c e m priporočamo naše i z d e l k e i n 
čestitamo v s e m d e l o v n i m l j u d e m o b d n e v u O F i n 
p r a z n i k u de l a . 

i « 

i" 
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Kamniška kronika Prometne nesreče tudi 
v kamniški občini naraščajo 

akšne so bile posledice prometne nesreče z zastavo 1300 na 
Wipolju 

Lani se je pripetilo na ob
močju kamniške občine 318 
prometnih nesreč, kar je še 
enkrat več kot leto poprej, ko 
so zabeležili 137 nesreč. Poseb
no pretresljiv je podatek, da se 
je v istem sorazmerju povečalo 
tudi število smrtnih nesreč. Na 
območju občine je v prometnih 
nesrečah izgubilo lani življenje 
12 ljudi. 

Med vzroki za prometne ne
sreče je na prvem mestu nepri
merna hitrost, kljub poostre
nemu nadzoru še vedno veliko 
voznikov vozi vinjenih ozir. 
brez vozniškega dovoljenja. 
Organi milice so lani ukrepali 
zoper 129 voznikov, k i so vozi l i 
pod vplivom alkohola in 194 
voznikov, k i niso imeli vozni
škega izpita. 

Kritične točke ozir. odseki 
cest, na katerih je bi lo največ 
nesreč, so cesta Kamnik-Dupl i -
ca (na Bakovniku), cesta od 
Vrhpolja do Tesnic ter cesta 
Kamnik-Stahovica. 

Tak položaj narekuje druž
benim dejavnikom v občini v 

prvi vrsti večjo skrb za promet
no vzgojo, k i b i se morala za
četi že v osnovni šoli. To bo 
tudi ena od najpomembnejših 
nalog komisije za vzgojo in var
nost v prometu, k i jo je ne
davno ustanovil novi odbor 
Avto moto društva Kamnik. 

Ena najhujših nesreč letos se 
je pripetila v soboto 27. marca 
na Vrhpol ju. Ob 21.50 je s ce
ste Kamnik-Ločica v naselju 
Vrhpolje zavozila zastava 1300, 
k i j o je vozil Husnija Barakovič 
(43) iz Kamnika. V o z i l je iz 
Smartnega pri Tuhinju proti 
Kamniku. Zaradi neprimerne 
hitrosti gaje v blagem levem za
voju zaneslo na pločnik, kjer je 
vozi l še 36 metrov. Nato ga je 
še zanašalo in končno je trčil v 
drevo. Voznik je takoj umrl , so
potnik Milan Mandič (31), Sana 
Mandič, Milorad Cvetic in 
Pepca Barakovič (37) pa so bi l i 
hudo telesno poškodovani in so 
j ih prepeljali v ljubljansko bol
nišnico. Skupne škode je za 30 
tisoč dinarjev. 

ŠE NIKOLI TAKO MNOŽIČNO 
V soboto, 13. marca, je 

bSS pričel z letošnjimi sindi-
tinimi športnimi igrami. Ome-
iena sobota je bi la namenjena 
vedbi tekmovanja v veleslalo-

za člane kamniških sindi-
*lnih organizacij. Tekmovanje 
1 je odvijalo na smučiščih Ve
ke planine, k i so se ta dan ble-
;ala v soncu, kot že dolgo ne. 
ekateri so mnenja, da tudi vre-
« po naročilu ne b i moglo b i t i 
Jco, kot je bilo na dan sindi-
plnega tekmovanja. Ko t vse 
We, se je tradicije tekmovanja 
Mezlo tudi lepo vreme. 
I Za letošnje tekmovanje, kate-
jga organizacijo je prevzel 
t U T S - področje Kamnik, se 

je prijavilo dosedaj rekordno 
število tekmovalcev, po številu 
106, in to iz 12 delovnih orga
nizacij, kar kaže na veliko na
vdušenje za zimski šport in daje 
upanje, da bodo v prihodnje 
tudi ostale delovne organizacije 
zastopane v sindikalnih šport
nih igrah. 

Tekmovalci so bi l i razdeljeni 
v dve starostni kategoriji, tek
movalke pa so se pomerile med 
seboj samo v eni kategoriji. Na 
tekmovanju je vladala taka za
vzetost, kot b i se bori l i za F IS 
točke, zato so bi l i tudi rezultati 
temu primerni. Proga je bila iz
redno dobro trasirana, za kar 
gre pohvala traserju tov. Per-

Ženske: 
1. Sitar Darinka (trg. podj. Kočna) 
2. Peme Francka (podjetje „Kamnik") 
3. Šnabl Majda (SOb) 
4. Oblak Janja (podjetje „Kamnik") 
5. Plahutnik Slavka (osn. šola F. Albreht) 

i td. 

1:06,0 
1:11,9 
1:16,3 
1:22,8 
1:24,0 

Prehodni pokal je osvojila ekipa podjetja Kamnik v sestavi Perne, 
Oblak, Urankar s skupnim časom 4:06,4. 

"iske sindikalne športne igre na Ve l ik i planini: sodniški zbor na 
8u (Foto : J . Tajč) 

netu, smučarskemu trenerju, 
zato n i čudno, če je večina tek
movalcev privozila skozi ciljna 
vratca. Organizacija tekmovanja 
pod vodstvom tov. Janeza Pod-
jeda — smučarskega učitelja, je 
bila brezhibna in gorska reše
valna služba iz Kamnika je tudi 
letos ostala brez dela. Da b i se 
vsaj ta tradicija nadaljevala! 

Najboljši posamezniki so po 
končanem tekmovanju prejeli 
diplome in praktične nagrade, 
k i so j ih prispevale sindikalne 
organizacije, zmagovalne ekipe 
v posameznih kategorijah pa.so 
prejeie prehodne pokale Ob SS. 
Podeljene SQ bile tudi tolažilne 
nagrade za tiste, k i j im na tem 
tekmovanju n i šlo tako, kot so 
želeli. In kdo so bi l i najboljši? 

Člani nad 35 let: 
1. Jerin Silvo (Titan) 
2. Rostan Ivo (Alprem) 
3. Reisner Marko (Svit) 
4. Bovha Marjan (podj. Kamnik ) 
5. Sedušak Rud i (podj. Kamnik) 

i td. 

Ekipe: 
1 Titan I. (Jerin, Šunkar, Urankar) 
2 Podj. „Kamnik" (Bovha, Sedušak, Golob) 
3 Titan II. (Rems, Janežič, Šunkar) 

itd. 

Člani do 35 let: 
1. Schnabl Marjan (PTT - enota Kamnik ) 
2. Sedušak Milan (Projekt - enota Kamnik ) 
3. Egart F i l ip (Projekt - enota Kamnik ) 
4. Zobavnik Janez (Titan) 
5. Šunkar Franc (Titan) 

i td. 

Ekipe: 
1. Projekt (Sedušak, Egart, Zupan) 
2. Titan I. (Zobavnik, Šunkar, Virjant) 
3. Svit (Podgoršek, Kor i tn ik , Plahutnik) 

itd. 

1:04,3 
1:08,8 
1:08,9 
1:10,3 
1:11,2 

3:29,9 
3:37,1 
4:12,4 

1:02,1 
1:04,1 
1:04,3 
1:04,6 
1:05,5 

3:17,7 
3:20,7 
3:33,6 

J . M . 

— Kvalificiranega ali 
priučenega 
delavca 

za napeljavo central
ne kurjave ter vodo
voda 
spre jmem t a k o j y 

.Plača po dogovoru. 
| *»•..., -

* V INKO P E T E K 
Križ 24 
p. Komenda 

Vsi, KI BODO DO 31. VII. 1971 
VLOŽILI NA HRANILNO KNJIŽICO 
*LI DEVIZNI RAČUN « A 
REZANO VLOGO DIN 2.000,00 w 
<« 1LETO, BODO UPOŠTEVANI PRI 

NAGRADNEM ZREMANJUJM* O 
'9. VIII. 1971 
gorenjske k red i tne banke T ITU V S E NAJBOLJŠE ŽELJE: S sprejema štafete mladosti pred 

spomenikom revolucije v Kamniku 

M A R E C 1971 

SMRT I : 

Anžič Mihael iz Sidraža, kmet, star 72 let; Barakovič Husnija iz 
Kamnika, delavec, star 42 let; Erce Štefan z Mlake, soboslikar, star 
38 let; Hafner Avguštin iz Podboršta, čevljar, star 66 let; Hribar 
Jožefa iz Zg. Tuhinja, gospodinja, stara 60 let; Jakša Franc iz Volč
jega potoka, delavec, star 41 let; Jeglič Anton iz Kamnika, osebni 
upokojenec, star 70 let; Kemperte Peter iz Zg. Stranj, preužitkar, star 
86 let; Kepic An ton s Klanca, preužitkar, star 80 let; Mušič Boris iz 
Komende, otrok, star 2 let i ; Narat Marija iz Vel ike Lasne, gospodinja, 
stara 64 let; Osolnik Matija iz Snovika, kmet, star 68 let; Pevec Franc 
iz Kosiš, kmet, star 88 let; Petrovčič Frančiška iz Kališa, gospodinja, 
stara 79 let; Potočnik Anton iz Mekinj, osebni upokojenec, star 80 
let; Prosen A n a z Duplice, gospodinja, stara 74 let; Remškar Fran
čiška iz Špitaliča, gospodinja, stara 81 let; Slapnik Frančiška iz 
Smartna, gospodinja, stara 75 let; Sušnik Jurij iz Krivčevega, kmet, 
star 73 let; Spruk Terezija z Gozda, invalidska upokojenka, stara 80 
let; Vrhovnik Stanislav iz Tunjic, osebni upokojenec, star 58 let; 
Zamik Marija iz Suhadol, družinska upokojenka, stara 91 let; Žunac 
Slavomir iz Ljubljane, trgovski pomočnik, star 22 let. 

SKUPŠČINA IN D R U Ž B E N O P O L I T I Č N E ORGANI
Z A C I J E O B Č I N E KAMNIK ČEST ITAJO V S E M OB
Č A N O M OB 30-LETNICI O F IN OB P R A Z N I K U D E L A * 

0 0 

Schrabl Marjan, zmagovalec v veleslalomu 

Š A H 

Šahovskega brzoturnirja za mesec april, k i je b i l v prosto
r ih šahovske sekcije Solidarnosti nad kavarno, se je udeležilo 
10 igralcev. Zmagal je Karnar, k i je dosegel 8 in pol točke, 
sledijo pa 2. Zupane 8, 3. Trebušak 7, 4. Bavčar 6, 5. Vuksa-
novič 5 in pol, 6. Troha 4 i td. 

Na medmestnem tekmovanju v Zagorju se je ekipa Kam
nika (6 igralcev) uvrstila na dobro 12. mesto. 

- a 
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Kegljanje za pokal 
ObSS v Kranju 

Letošnje sindikalne športne igre prvič vključujejo tudi tekmovanje v keg
ljanju. To tekmovanje je bilo izvedeno v nedeljo, 21. marca. Žal tega tekmo
vanja nismo mogli izvesti v domači občini in smo morah gostovati v Kranju. 
Organizacijo tekmovanja je prevzel kegljaški k lub „Svilanit", kateremu gre 
vsa pohvala za uspešno organizacijo in izvedbo tekmovanja. Kako prav smo 
storili, ko smo uvrstili kegljanje v SS l , je pokazala udeležba na tekmovanju, 
kljub temu da je bilo tekmovanje na prvi pomladanski dan, k i pa je b i l 
povrhu vsega še izredno lep. Zanimanja za ta šport pa ne kaže samo udeležba 
na tekmovanju, pač pa so ga dodobra občutili že 14 dni pred tekmovanjem 
na kegljiščih v Jaršah, Domžalah, pr i Kralju v Mostah in pr i Sraju, kjer so se 
posamezne ekipe vneto pripravljale na nedeljsko rušenje kegljev. 

N a prijetno presenečenje pokrovitelja i n organizatorjev se je za tekmo
vanje prijavilo kar 84 tekmovalcev, od tega tudi 4 ženske, in to iz devetih 
delovnih organizacij. Tekmovalci so tekmovali ekipno v partijah 6 x 100 
lučajev, v parih in posamezno, ženske pa so tekmovale posamezno po 50 
lučajev. 

N a tekmovanju so b i l i najboljši: 
Ženske: 1. Plahuta Joži (Svilanit) 

2. Lotrič Nada (SOb) 
3. Pogačar Tončka (Svilanit) 
4. Golob Joži (Svilanit) 

Moški: 
posamezno: 1. Benko Janez (Svilanit) 

2. Repolusk Pavel (Titan) 
3. Bohinc Drago (SOb) 
4. Šuštar Slavko (Svilanit) 

145 keglj. 
144 keglj. 
123 keglj. 
116 keglj. 

430 keglj. 
409 keglj. 
404 keglj. 
401 keglj. 
400 keglj. Končar Karel (Titaft) 

1 " - ' i td. 
Pari: 1. Benko Janez 

Benko Bogo (Svilanit) , 823 keglj. 
2. Maleš Janez 

Bohinc Drago (SOb) 783 keglj. 
3. Repolusk Pavel 

Zorman Franp (Titan) 779 keglj. 
i td. 

Ekipe: 1. Svilanit (Šuštar, Pregelj, Benko J . , Benko B., 
ing. Ribaš, Novak) 2.319 keglj. 

2. Titan I. (Repolusk, Zorman, Končar, Kern, 
Urankar, Klemcnšek) 2.246 keglj. 

3. Svilanit II. (Surk, Goričan, Žavbi, Svctic, 
Okorn, Smidovnik) 2.151 keglj. 
i td. 

Prehodni pokal, za čigar osvojitev so se upoštevali najboljši rezultati pri 
posameznikih, parih in ekipno, je osvojila sindikalna organizacija Svilanit s 
36 točkami, druga je bila OOS Titan 22 točk, tretja OOS SOb 14 točk, i td. 

Najboljši posamezniki, pari in ekipe so prejeli diplome in praktične na
grade, k i so j ih prispevale sindikalne organizacije. 

Udeležba in rezultati na tekmovanju kakor tudi razpoloženje tekmovalcev 
samih kažejo na to, da je v Kamniku več kot nujno potrebno v najkrajšem 
času pričeti z izgradnjo stiristeznega avtomatskega kegljišča, k i pa naj b i bilo 
po mnenju tekmovalcev prej športnega kot pa gostilniškega tipa. Upamo, da 
ne bo ostalo vse samo pri željah in navdušenju, pač pa da bomo kaj kmalu 
podobna srečanja članov naših sindikalnih organizacij lahko prirejali v Kam
niku. 

J . M . 
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Kamnik deli drugo do tretje mesti 

V soboto, 27. februarja t. L, so si 
Kamničani lahko ogledali boksarsko 
srečanje med kluboma B K Odred iz 
Ljubljane in B K Kamnik. Dvoboj se 
je končal neodločeno, kar je za mla
de tekmovalce iz Kamnika lep 
uspeh, saj predstavlja Odred močno 
in renomirano moštvo. Rezultat i : 
papir: Kovač (O) : Barakovič III. 
(K) 1:1; muha: Merčun (O) : Husič 
II. (K) 2:0 p. t.; bantam: Jančar (O) 
: Serko (K) 1:1; peresna: Pograjc 
(O) : Trebižan (K) 1:1; lahka: Bo l -
terštejn (O) : Stražar B. (K) 1:1; 

Solwelter: Lojič (O) : Rozman (K) 
:2 p. t.; welter: Kukič (O) : Bara

kovič II. (K) 2:0 p. t.; polsrednja: 
Tomšič (O) : Milosevic (K) 0:2 p. t.; 
srednja: Novak (O) : Barakovič I. 
(K) 0:2 p. t.; poltežka: Popovič (O) 
: Husič I. (K) 1:1; težka: Lipar (O) : 
Kol ler (K) 2:0 p. t. Med tekmovalci, 
k i so se bojevali zelo fair, zagrizeno, 
predvsem pa s poudarkom na teh
n ik i , moramo pohvaliti Janka Roz
mana in Iva Husič a. Rozman, k i mu 
bivanje v internatu onemogoča red
no vadbo, sam trenira; svojega na
sprotnika je premagal ter pr i tem 

?iokazal nekaj potez, lastnih pro-
esionalcem. Višek večera je b i l dvo

boj med Popovičem (O) in Husičem 
(K), k i sta ga odlikoval i velika bor
benost in dinamika. Šestnajstletni 
Husič je pokazal vzdržljivost in na
predek v tehniki ter se uspešno 
upiral precej starejšemu in izkuše-
nejšemu Črnogorcu. Ko t celota je 
bilo srečanje med Odredom in Kam
nikom eno izmed najlepših, kar so 
j ih priredil i v dvorani T V D Partizan 
v Mekinjah. 

B K Kamnik, ustanovljen jeseni 
1968. leta, ima precej članov, starih 
do 10 do 20 let; t i redno trenirajo 
dvakrat na teden: enkrat pod vod
stvom trenerja, enkrat pa pod vod

stvom starejših tekmovalcev. Poz imi 
so pogoji za trening težki, ker dvo
rana ni ogrevana; poleg tega pri
manjkuje rekvizitov za splošno telo
vadbo in specialni trening- Vendar 
pa sta požrtvovalnost in ljubezen do 
športa naredili svoje: fantje trenirajo 
redno in marljivo; kljub temu, da 
nekateri prihajajo iz oddaljenejših 
krajev (Črna, Prevoje itd.), vztrajajo 
in to je v današnjih pomehkuženih 
časih vredno pohvale. Boksarji si s 
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taborniki delijo klubski prostor, k i 
ga nameravajo z združenimi močmi 
popraviti in urediti. Že lansko leto 
je klub organiziral več prireditev (še 
posebej velja omeniti državno pro
fesionalno prvenstvo med Kovačem 
(ZG) in Mavrom (LJ) in j ih name
rava letos še popestriti (ne samo z 
dvoboji profesionalcev, ampak tudi 
z gostovanjem Avstrijcev). Čeprav 
imajo z denarjem precej težav, so 
tekmovalci in funkcionarji optimisti 
in upajo, da se bo letošnje leto f i
nančno stanje izboljšalo. Zahvalju
jejo pa se vsem podjetjem, k i so j im 
v lanskem letu pomagala in prispe
vala praktična darila za tekmovalce. 

Kamniški boksarji ne tekmujejo 
samo doma, ampak tudi gostujejo v 
Ljubljani in Hrastniku, nekateri iz
med njih pa so že zastopali barve 
Odreda v Italiji. Tudi letos bodo 
Miro Miloševič, Brane Barakovič in 
Ivo Husič odpotovali v Italijo kot 
okrepitev članov Odreda iz Ljub
ljane. Spomladi se bodo Kamničani 
udeležili slovenskega mladinskega 
prvenstva, na katerem imajo v neka
terih kategorijah precej možnosti, 
da osvojijo naslov republiških prva
kov. N i pa izključeno, da Kamnik 
ne b i mogel imeti tudi kakšnega 
mladinskega državnega prvaka. 

B K Kamnik znova odpira boksar
sko šolo za začetnike. Vpis i novih 
članov in treningi so vsak torek in 
petek od 18. do 20. ure v dvorani 
T V D Partizan v Mekinjah. 

Upa slovenskega boksa v težki kategoriji: Mart in Koler - Kamnik 
in Boris Lipar — Odred (s temnim pasom) s trenerjem Janezom 
Galetom 

PREBIVALCEM KAMNIKA IN OKOLICE, MLADINI, HIŠNIM SVETOM, 
DELOVNIM ORGANIZACIJAM 
Tud i v letošnjem letu prirejajo turistična društva kamniške občine v sodelovanju z ostalimi zainteresiranimi organi
zacijami v času od 15. IV . do 15. V . 1971 

»MESEC ČISTOČE« 
V tem mesecu moramo temeljito 

počistiti ceste, trge, ulice i n parke, 
urediti okolja hiš, poslovne lokale 
ter posebej skrbeti za še boljšo higie
no in čistočo na vseh področjih. 

OBČANE vabimo, da očistijo 
pročelja svojih hiš ter namestijo na 
oknih čim več cvetja. Uredijo naj 
svoje vrtove ter obnovijo in preple-
skajo ograje okrog njih. 

HIŠNE S V E T E , posebno v blo
k ih , vabimo, da primerno uredijo 
dvorišča okrog svojih blokov, kjer ta 
še niso urejena; uredijo naj cvetlične 
grede in zelenice ter nasadijo pri
merno okrasno grmičevje in drevje 
ter skrbijo za njihovo gojenje in 
vzdrževanje. 

T R G O V S K E D E L O V N E O R G A 
N I Z A C I J E naj očistijo in preple-
skajo izložbena okna ter skrbijo za 
primerno aranžiramo razstavljenega 
blaga. Poskrbijo naj za čistočo v po
slovnih lokal ih, za še kulturnejšo 
postrežbo i n za osebno čistočo pro
dajnega osebja (prodajne halje itd.). 
Posebej naj to velja za trgovine s 
prehrambenim blagom (prodajalne 
kruha, slaščičarne, mesnice), enako 
tudi za uslužnostne obrate (brivnice 
in frizerske delavnice). 

Kjer je to potrebno, naj trgovske 
organizacije obnove svoje napisne 
table in j ih po možnosti uskladijo z 
arhitekturo stavb, kjer poslujejo. 

G O S T I N S K E D E L O V N E O R G A 
N I Z A C I J E naj poskrbijo za čistočo 
in higieno sanitarij (milo, brisače, 
papir), za osebno čistočo namešče
nega osebja, za notranjo urejenost 
(počiščenje, prepleskanje) gostin
skih lokalov ter za čim boljšo po
strežbo s kakovostno hrano in pi
jačo ter domačimi posebnostmi. 

P R A V P O S E B E J V A B I M O M L A 
DINO NAŠEGA M E S T A Z A SODE
L O V A N J E V M E S E C U ČISTOČE. 

P R O S I M O V O D S T V A V S E H 
ŠOL V OBČINI, D A O P O Z O R I J O 
M L A D I N O N A NAŠA P R I Z A D E 
V A N J A . 

Ne odmetavajmo odpadkov po 
cestah in parkih - za to so koški za 
smeti. Ne pljuvajmo po tleh in ne 
mečimo po tleh cigaretnih ogorkov. 

Posebej prosimo občane mesta 
Kamnika in okolice ter gospodarske 
organizacije, naj ne odmetavajo 
smeti in odpadkov v strugo Kam
niške Bistrice. 

Varujmo cvetlične nasade v par
k ih , grmičevje in drevje in ostalo 
rastlinstvo ter živali v naravi. 

Mesec čistoče naj b i zajel tudi 
naša izletišča, prav posebej pa še 
področje V E L I K E P L A N I N E . Papir, 
konzervne škatle in podobno odla-
gajmo na za to določena mesta. Ne 
uničujmo narave in ne kvarimo nje

nega videza. Naše vedenje, posebno 
na Ve l i k i planini, kjer se zbirajo do
mači in tuji turisti, naj izpričuje 
našo kulturnost. 

Z organizacijo meseca čistoče no
čemo nikakor nakazovati, da je či
stoča v našem mestu v kritičnem 
stanju, marveč hočemo doseči le iz
boljšanje sedanjega stanja ter trajno 
skrb za čistočo, higieno in varstvo 
narave. 

Vsem* prebivalcem Kamnika in 
okolice, hišnim svetom, gospodar
skim organizacijam, posebej pa naši 
mladini - vemo, da se boste radi od
zvali temu našemu vabilu — se za 
sodelovanje pri akciji „Meseca či
stoče" iskreno zahvaljujemo. 

Naj bo to naše vabilo poziv k traj
n i skrbi za čistočo in čim lepšo 
ureditev našega mesta in okolice. 

TURISTIČNA DRUŠTVA: 
Kamnik - Kamniška Bistrica -
Motnik 

V letošnjem letu bo T D Kamnik 
ocenjevalo ocvetličenje oken in ure
ditev vrtov ter vabimo občane, da 

Žrijavijo svojo udeležbo za to akcijo, 
a udeležence bomo priredil i jeseni 

izlet na turistično zanimivo področ
je. Prijave sprejema tajnik društva 
tov. A l fonz Skala. 

Domači odbojkarji so bi l i gosti
telji desetih klubov iz cele Slovenije 
na drugem republiškem pokalnem 
turnirju za moške. Turnirja se niso 
udeležili igralci Branika iz Maribora, 
Izole in Fužinarja z Raven. Razde
ljeni so b i l i v dve skupini: I. sku
pina: Kamnik, Trebnje, Braslovče, 
Novo mesto, Kanal; II. skupina: 
Ljubljana, Celje-Gaberjc, Sava, Bo
rec in Jesenice. 

Po sobotnem tekmovanju sta se v 
finale uvrstili po dve najboljši ekipi 
iz vsake skupine. Same tekme so 
bile razburljive, tudi napetosti ni 
manjkalo. V prvi skupini bi Novo 
mesto kmalu premagal Kamnik, ven
dar j im to ni uspelo. Tudi najlepša 
tekma tega turnirja je bila v tej 
skupini med domačini odbojkarji in 
Kanalom; zmagali so gostje z rezul
tatom 2:0. V tej skupini je zmagal 
Kanal pred Kamnikom. 

V II. skupini pa so igralci Save 
predčasno zapustili tekmovanje, 
tako da so zadnjo tekmo predali 
Ljubljani. V finalni del sta se uvrstili 
ekipi Jesenic in Celje-Gaberje. 

Same finalne borbe so pokazale, 
da so igralci Kanala za razred boljši, 
saj niso izgubili nobenega seta. 
Domačini pa so zasluženo premagali 
Jesenice (tekmujejo v II. zvezni ligi) 
in Celje-Gaberje in tako osvojili dru
go mesto. 

Jeseničani so premagali samo Ce
ljane in s tem razočarali na tem tur
nirju. Celjani pa so ostali brez točk. 

Če ocenimo uvrstitev Kamnika, 
j ih lahko pohvalimo. Saj so izgubili 
samo eno tekmo in to z zmagoval
cem tega turnirja. Organizacija tur
nirja je bila dobra. 

Rezultati predtekmovanja: I. sku
pina - Kamnik : Trebnje 2:0, Bra
slovče : Novo mesto 2:0, Kanal : 
Trebnje 2:0, Kamnik : Novo mesto 

2:1, Kanal : Novo mesto 2:0, K i 
nik : Braslovče 2:0, K a n a l : BraslH) 1 

če 2:0, Novo mesto : Trebnje 2 
Kanal : Kamnik 2:0, Braslovčf S 
Trebnje 2:0. 

II. skupina - Ljubljana : O 
Gaberje 0:2, Sava : Bovec 2:0, Ji 
niče : Ljubljana 2:0, Celje-GaberjOSI 
Bovec 2:1, Jesenice : Bovec 2joh 
Celje-Gaberje : Sava 2:1, JesenicW 
Sava 2:1, Bovec : Ljubljana 2:0, j ? 
senice : Celje-Gaberje 2:1, L j u b l j p 3 

: Sava 2:0 (b. b). XU] 
F I N A L E : Kanal : Celje-Gabe 

2:0 (9,6), Kamnik : Jesenice i h 
(-11,8,9), Kamnik : Celje-GabeU : 
2:1 (-9,7,5), Jesenice : Kanal f J 

( - 7 , - 5 ) . . J°8 
Vrstn i red po dveh turnirj ih: ferr 

nal 30 točk, Kamnik, Jesenice $ r 
Celje-Gaberje 22, Bovec, Sava, Nc^j,: 
mesto in Ljubljana 20. ^ 
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Odbojkarji v Trstu 
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n 
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'ovi 
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Kamniški odbojkarji so gostovali 
v Trstu. B i l i so gosti športnega dru
štva P O L E T A iz Opčin pr i Trstu. To 
gostovanje je predvsem dobrodošlo 
za uigravanje moštva, saj vemo, da 
se ligaška tekmovanja prično 18. 
aprila. Odbojkarji Kamnika so bi l i 
nekoliko utrujeni in niso prikazali 
igre, kakršne so sposobni. Opravi
čilo je tekma dan prej na Jesenicah, 
kjer so se pomeri l i z domačini in iz

gubili z rezultatom 3:2, kar je vse
kakor uspeh. 

Na turnirju v Italiji je poleg do
mačega Poleta in Kamnika gostoval 
tudi odbojkarski k lub Kras. Igra na 
samem turnirju je bila zanimiva. V 
prvi tekmi je Kras premagal Kam
nik. Trener Kamnika je preizkusil 
vrsto igralcev, na katere računa v 
spomladanskem delu. V drugi tekmi 
je Kamnik premagal Polet. V tretji 

tekmi so se pomerila mesta, v t ^ ^ 
dvoboju je bi l boljši Kras. 

Rezultat i : Kamnik : Kras 1 
(15:9, 13:15, 10:15), Polet : Ka 
nik 0:2 (10:15, 7:15), Polet : K 
0:2 (9:15, 12:15). 

Vrstni red: 1. Kras, 2. Kamnik, 
Polet. 

Kamničani so nastopili v posta* 
Debeljak, Podjed, Štrajher, Gale, I 
dobnik, Vršnik, Rule, V id i c in 1 
lert. G. 

5 
Dupliški šahisti v Kran ju 

Tovarna usnjenih, kemičnih in gumi izdelkov , , S A V A " Kranj je v počastitev 50-letnice ustanovitve 
podjetja organizirala velik hitropotezni ekipni nagradni turnir, na katerega je povabila vse sindikalne 
organizacije, s katerimi podjetje poslovno ali drugače sodeluje. 

V domu J L A v Kranju, kjer je turnir potekal, je nastopilo 14 ekip. V precej močni konkurenci je naša 
ekipa , , S T O L " zasedla odlično 4. mesto. Prvo mesto in pokal v trajno last je osvojila ekipa , , D E L A " 
Ljubljana, k i je zbrala 45,5 točke. Za njo so se uvrstile: „ S A V A " 1 Kranj, k i je zbrala 41 točk, „LITO-
S T R O J " Ljubljana, k i je zbral 38 točk, „STOL" Kamnik, k i je zbral 35,5 točke, „TEKSTILINDUS" 
Kranj, k i j e zbral 34,5 točke i td. 

Organizacija tekmovanja je bi la odlična in gre organizatorjem vse priznanje. 
B . S. 

L 

V nedeljo, 4. aprila, je b i l v Kam
niku odbojkarski turnir, na katerem 
so nastopili Kras iz Opčin (Italija), 
Sava Črnuče, Kanal in domačini. 

V zanimivem nedeljskem šport
nem dopoldnevu so tekmovali v te
lovadnici Toma Brejca odbojkarji in 
merili svoje moči. Turnir je bU še 
bolj zanimiv, saj so v medsebojnem 
srečanju favoriti po enkrat zmagali 
in enkrat izgubili . Po končanem tur

nirju pa je izračun točk pokazal 
vrstni red. Saj so tudi razlike v setih 
bile enake. Kamnik je premagal 
Kanal, Kras pa izgubil s Kanalom in 
zmagal proti Kamniku . Sava pa je 
vse tekme izgubila. Na tem turnirju 
se je pokazalo, da so domačini do
bro pripravljeni na prvenstvene tek
me. Obenem pa so domačini imeli 
smolo. Na tekmi s Kanalom se je 
poškodoval Mi ro Rule in bo moral 

14 dni nositi mavčno oblogo. a g 
Rezultat i : Kamnik : Sava 2kx: 

(15:13, 11:15, 15:4), Sava : K i , 
0:2 (13:15, 14:16), Kamnik : Ka^gal 
2:1 (15:2, 13:15, 15:13), Kanali, 1 
Sava 2:0 (15:5, 15:8), Kamnikrua 
Kras 1:2 (18:16, 13:15,-9:15), i n f 1 

nal : Kras 1:2 (15:13, 5:13, 9 : 1 ? , 
Tekme na turnirju sta sodila i r 8 ' 

Šinkovec in Gjurin. Snu 
G.trad; 

^J>dc 

ROKO IVI ETAŠI STARTA JO 
Pred začetkom spomladanskega dela rokometne lige poglejmo nekoliko nazaj. Pohvalimo, kar je bilo 

dobro, grajajmo in poskušajmo popraviti, kar je bi lo zanič. Ozrimo se po problemih, k i smo j ih oz. j ih 
misl imo rešiti in k i čakajo z vedno novimi na kar najboljšo rešitev. 

Najprej si oglejmo tekmovalne rezultate. Prva moška ekipa je dokaj nesrečno končala svoj prvi nastop v 
conski ligi na skromnem 9. mestu. Nesrečno pravim zato, ker nam je velikokrat manjkalo samo malo 
športne sreče in bi lahko točke pisali v naše dobro. Glavni problem je b i l vratar, k i žal, ne da n i reševal 
napak naše obrambe, ampak je dobival tudi povsem nepotrebne gole. Upam, da smo mesto vratarja vsaj za 
nekaj časa rešili s pristopitvijo rezervnega vratarja Olimpije Šimnovca, k i j e že uspešno branil v z imski ligi. 
Toda sedaj se je pojavil nov problem. Šest standardnih igralcev prvega moštva služi vojaški rok, a sedmi se 
ravno pripravlja na odhod. Že prve tekme pa bodo pokazale, kako uspešno j ih bodo zamenjati mladi 
igralci. Upajmo, da „menjava generacije" ne bo preboleča in da bomo dosegli svoj cilj - obstati v ligi. 

Druga ekipa je zasedla odlično tretje mesto, čeprav so najmlajši v ligi. , 
Seveda pa so najugodnejše presenečenje pripravile igralke, k i so bile ob ustanovitvi deležne tol iko graje 

in prahu. Ker v njihovi ligi nastopajo B ekipe izven konkurence, imamo dve lestvici. Z B ekipami so 
osvojile 4. mesto s samo eno točko za prvakom. V konkurenci sedmih klubov pa so prve in imajo zaradi 
odličnega razporeda največ možnosti tudi za končni uspeh in s tem pravico nastopa v slovenski ligi. 

Če pogledamo število nastopajočih po kamniških klubih, pridemo kaj lahko do spoznanja, da se takoj 
za smučarji, k i so najmasovnejši, zvrsti rokometni klub s svojimi tremi ekipami. Jasno pa je, da poleg 
rednega tekmovanja, prijateljskih tekem, zimske lige, raznih turnirjev ter materialnih izdatkov za žoge, 
drese, mreže, copate i td . nikakor ne moremo shajati z dotacijo 12000 N D , kol ikor smo prejeli v prejšnjem 
letu od O b Z T K . Na tem mestu naj se javno zahvalim vsem podjetjem, k i so nam pomagala pr i nabavi 
novih obvestil o tekmah (Titan, Stol , Utok, Zarja, Kočna, Metalka, Svit, Eta , Planinka). Seveda pa zahvala 
tudi A lpremu in Svilanitu za obljube. 

Kakšni reveži smo 14 dni pred začetkom tekmovanja, naj ilustrira naslednji podatek. Za treninge in 
tekme imamo 2 (dve) dobri žogi. Go l i , k i so šolski, razpadajo in bo nujno nabaviti nove - svoje, mrež 
sploh nimamo - do sedaj smo uporabljali šolske. Ker je igrišče zasedeno po šolskem urniku do 17.30, pa 
tudi igralci imajo redko čas pred 18. uro, bo nujno igrišče razsvetliti, če hočemo zagotoviti ne samo 
napredek ampak celo obstoj rokometa v Kamniku . Pr i nabavi razsvetljave nam b i zopet lahko pomagala 
kamniška podjetja, saj b i igrišče lahko koristila tudi za rekreacijo svojih članov. S prošnjo pa se obračam 
tudi na gledalce, naj še nadalje prihajajo na tekme v tako velikem številu in nam s športnim bodrenjem 
pomagajo pr i uresničevanju naših ciljev. 
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KAMNIŠKI 
OBČAN 

KAMNIŠKI OBČAN - Glasilo S Z D L občine Kamnik - Ureja uredniški odbor - Glavni in odgovorni urednik Franc Svetelj - Tehnični urednik 
Jana Lazar - Izhaja enkrat mesečno - Uredništvo in uprava: Občinska konferenca S Z D L Kamnik , Ljubljanska 1 (zdravstveni dom), telefon 
83-315 — tekoči račun 5014-8-92 - Tiska tiskarna Ljudske pravice v Ljubljani 
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